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D e s c h i d e r e a  l u c r ă r i l o r  S e s i u n i i
I

M a r i i  A d u n ă r i  N a t i o n a l e
Joi dimineaţa au început Iu- 

crările celei de-a VlII-a sesiuni 
a Marii Adunări Naţionale. Ma
rele sfat al ţării ia în discuţie, 
in actuala sesiune, legi de o 
deosebită importanţă pentru îm
bunătăţirea în continuare a vieţii 
politice, economice şi sociale a 
României.

La intrarea în sala de şedinţe 
a Palatului Marii Adunări Na
ţionale, conducătorii de partid şi 
de stat sínt întîmpinaţi cu înde
lungi aplauze de deputaţi şi in
vitaţi.

In loja din dreapta iau loc to
varăşii Nicolae Ceauşescu, Ion 
Gheorghe Maurer, Emil Bodna- 
raş. Manea Măncseu. Paul Ni- 
culescu-Mizil, Gheorghe Pană, 
Virgil Troiin, IHe Verdeţ, Maxim 
Berghianu, Gheorghe Cioară, Flo
rian Dănălache, Constantin Drá
gán, Emil Drăgănescu, Janos Fa
zekas, Dumitru Popescu, Leonte 
Răutu, Gheorghe Stoica, Vasile 
Vilen.

In loja din stînga se află 
membrii Consiliului de Stat.

La lucrările sesiunii participă 
numeroşi invitaţi — membri ai 
C.C. al P.C.R., miniştri, condu
cători de instituţii centrale şi or
ganizaţii obşteşti, academicieni 
şi alţi oameni de ştiinţă şi cul
tură, ziarişti români şi corespon
denţi ai presei străine.

Sínt prezenţi, de asemenea, 
şefi ai misiunilor diplomatice 
acreditaţi la Bucureşti.

Lucrările sesiunii sínt deschi
se de preşedintele Marii Adunări 
Naţionale, tovarăşul Ştefan 
Voi tec.

In unanimitate, deputaţii vo
tează ordinea de zi a celei de-a 
VIII-a sesiuni a Marii Adunări 
Naţionalei

1. Proiectul de lege cu privire 
Ia modificarea articolelor 45 
alin. 1 şi 81 alin. 3 din Consti
tuţia Republicii Socialiste Româ
nia;

2. Proiectul de lege cu privire 
Ia prelungirea duratei celei de-a 
Vi-a legislaturi a Marii Adunări 
Naţionale şi a mandatului con
siliilor populare;

3. Modificări în componenţa 
Consiliului de Miniştri;

4. Proiectul de lege cu privire 
la activitatea de comerţ interior;

5. Proiectul de lege privind
gospodărirea pădurilor aflate în 
administrarea directă a comune
lor;

6. Proiectul de lege privind
gospodărirea apelor în Republica
Socialistă România;

7. Proiectul de lege privind
organizarea şi funcţionarea con
trolului obştesc;

8 . Proiectul de lege privind 
cazierul judiciar;

9. Modificări în componenţa 
unor comisii permanente.

Primit cu puternice aplauze, a 
luat cuvîntuî, în legătură cu pri
mele două puncte înscrise pe ordi
nea de zi a sesiunii, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, secretar gene
ral al Partidului Comunist Ro
mân, preşedintele Consiliului de 
Stat al Republicii Socialiste 
Románia.

Apoi preşedintele Marii Adu
nări Naţionale a arătat că a- 
ceste proiecte de legi au fost e- 
xamînate în prealabil şi avizate 
favorabil de comisiile constitu
ţională şi (juridică ale M.A.N., 
precum şi de Consiliul legislativ.

După discutarea pe articole, 
Marea Adunare Naţională a a- 
doptat, prin vot secret eu bile, 
Legea cu privire ia modificarea 
articolelor 45 alin. I şi 81 alin. 
3 din Constituţia Republicii So
cialiste România, prin care du
rata mandatelor M.A.N- şi Con
siliilor populare se prelungeşte 
la 5 ani.

D* asemenea, Marea Adunare 
Naţională a discutat şi adoptat, 
prin vot secret cu bile. Legea 
cu privire la prelungirea dura
tei celei de-a Vl-a legislaturi a 

I Marii Adunări Naţionale şi a 
mandatului consiliilor populare 
pînă în martie 1975.

In continuarea ordinei de zi a 
luat cuvîntuî tovarăşul Ion 
Gheorghe Maurer, preşedintele 
Consiliului de Miniştri, care a 
spus: Urmare hotărîrii Plenarei 
Comitetului Central al Partidu
lui Comunist Român din 18 a- 
prilie 1972, în temeiul articolului 
43 din Constituţie şi articolului 
G1 din regulamentul de funcţio
nare al Marii Adunări Naţionale 
a Republicii Socialiste România, 
propun următoarele modificări 
în componenţa Consiliului de 
Miniştri al Republicii Socialiste 
Románia;

— numirea tovarăşului Paul 
Niculescu-Mizil în funcţia de 
vicepreşedinte al Consiliului de 
Miniştri;

— eliberarea tovarăşului Leon- 
ta Răutu din funcţia de vicepre-

(Gontinuaţe în pag. a IU-a)

Cuvîntuî to
NICOLAE CEAUŞESCU

Stimaţi tovarăş! deputaţi,
Consiliul Naţional al Frontului U» 

nităţii Socialiste a Inat in disenţie 
problema duratei legislaturilor Marii 
Adunări Naţionale. Pornind de la 
faptul că congresele partidului s-au 
stabilit la cinci ani şi din dorinţa 
ca alegerile pentru Marea Adunare 
Naţională să aibă ioc, de regulă, 
după congresele partidului, pentru a 
putea prezenta In faţa poporului pro
gramul de activitate pentru perioada 
următoare, Consiliul National al 
Frontului a ajuns la concluzia că 
este necesară prelungirea duratei 
legislaturii Marit Adunări Naţionale 
de la 4 Ia 5 ani.

în conformitate cu această con
cluzie a Frontului Unităţii Socialiste, 
Consiliul de Stat care şi-a însuşit acest 
punct de vedere considerîndu-1 just. 
supune Marii Adunări Naţionale 
proiectul de lege pentru modifica
rea corespunzătoare a Constituţiei. 
Aţi primit proiectul de lege. Nu 
consider că trebuie să mă mat refer 
la el. Dacă proiectul de lege privind 
modificarea Constituţiei şi stabilirea 
duratei mandatului Marii Adunări 
Naţionale la 5 ani va fi adoptat. — 
şl eu !mi exprim convingerea că va 
ii —, apare necesar să hotărim în a- 
ceastă sesiune şi prelungirea dntaiei 
cete de-a 6 -a legislaturi a Marii A- 
dunări Naţionale. S-a pornit de la

glodul că alegerile pentru noua le
gislatură să aibă loc in martie 1975 
— deci după congresul partidului, 
care se va ţine în 1974. Avînd in 
vedere că actuala legislatură îşi ter
mină mandatul în martie 1973, apare 
necesară prelungirea duratei manda
tului ei cu încă doi ani. Corespun
zător, ţinind seama ca alegerile pen
tru consiliile populare au loc la a- 
ceeaşi dată — se propune prelun
girea mandatului consiliilor popu
lare. Aţi primit şi acest proiect de 
lege. V-aş ruga să adoptaţi şi pri
mul şi al doilea proiect de lege, 
aceasta corcspunzînd mai bunei or
ganizări a activităţii organelor de 
conducere a societăţii noastre so
cialiste (Aplauze).

Expunerea la proiectul de lege 
cu privire la activitatea de comerţ

interior
—  prezentată  de tovarăşu l NICOLAE B0ZD0G —

Profundele schimbări petrecute în 
întreaga noastră viaţă economică si 
socială, determinate de puternica 
dezvoltare a forţelor de producţie 
şi creşterea continuă a nivelului de 
trai ol populaţiei necesită perfecţio
narea organizării şi conducerii actî-, 
vităţii economice şi impun îmbunătă
ţirea întregii activităţi de comerţ in
ferior.

In acest scop a fost iniţiat pro
iectul de lege cu privire la activita
tea de comerţ interior, pe care vă 
rog să-mi permiteţi ca, din însărci
narea Consiliului de Miniştri, să-l 
prezint spre dezbatere şi adoptare.

Grija permanentă a conducerii 
partidului, personal a tovarăşului se
cretar general Nicolae Ceauşescu, 
pentru îmbunătăţirea continuă a a- 
provizionării cu mărfuri a populaţiei, 
pentru perfecţionarea activităţii aces
tei ramuri importante a economiei 
noastre s-a manifestat şS cu acest 
prilej, prin îndrumările preţioase 
•date la elaborarea proiectului de 
lege.

Conform hotărîrii Comitetului Exe
cutiv al Comitetului Centrat al Par
tidului Comunist Român, proiectul 
de lege a fost supus dezbaterii pu
blice pentru a da posibilitatea oa
menilor muncii să-şi aducă contri
buţia la 'definitivarea lui. Numărul 
mare de sugestii şi observaţii pri
mite dovedesc interesul larg de care 
s-a bucurat din partea populaţiei, 
precum şi în. rîndut celor 350 000 
salariat! din comerţul socialist.

Scopul activităţii de comerţ inte
r i o r — înscris în primul articol aî 
proiectului de lege — 11 constituia 
aprovizionarea populaţiei cu mărfuri 
de bună calitate şi servirea exem
plară a. cumpărătorilor.

An de an, fondul de mărfuri des
tinat aprovizionării populaţiei a spo
rit simţitor, ceea ce s-a reflectat în 
creşterea însemnată a vînzărilor de 
mărfuri. în ultimii şase ani, volu
mul desfacerilor prin comerţul so
cialist a crescut cu peste 60 la. sută 
sau aproximativ 40 miliarde lei. A- 
ceastă dezvoltare dinamică caracte
ristică pentru comerţtll nostru inte
rior va continua în acest cincinal. 
Planul pe 1971 a fost realizat şi de
păşit. Aceeaşi situaţie s-a înregistrat 
Sn trimestrul I, creşterea faţă de tri
mestrul I 1971 fiind aproape da 10 
ia sută.

In condiţiile sporirii numărului 
populaţiei, a veniturilor băneşti ale 
acesteia şi a fondului de mărfuri, a 
fost dezvoltată şi diversificată re
ţeaua de desfacere a comerţului so
cialist La începutul acestui an func
ţionau peste 64 000 magazine şi uni
tăţi de alimentaţie publică, însumînd 
o suprafaţă de aproape 5 milioane 
mp cu 11 000 unităţi sau cu 1,6 mi
lioane mp suprafaţă comercială mai 
mare decît în urmă cu şase ani.

Paralel cu dezr'oltarea reţelei da 
desfacere, se desfăşoară o largă ac
ţiune de modernizare a unităţilor

comerciale, atît în oraşe cit şl în 
localităţile, rurale, se manifestă mai 
multă preocupare pentru îmbunătă
ţirea comerţului în pieţe, creîndu-se 
condiţii mai bune de servire.

Activitatea de comerţ interior cu
prinde o multitudine de probleme 
şi aspecte, care privesc, practic, 
marea majoritate a populaţiei şi 
prin prisma aceasta s-a apreciat că 
este necesar să se elaboreze o re
glementare unitară şi generală.

Proiectul de lege prezentat urmă
reşte, în ansamblu, ca prin măsurile 
prevăzute să se realizeze desfăşu
rarea activităţii comerciale moderne 
şi eficiente, la nivelul exigenţelor 
actuale de Investigare a cererii de 
mărfuri, de exercitare a unui rol ac
tiv al comerţului asupra producţiei, 
pentru adaptarea operativă la nevoile 
de aprovizionare aîe populaţiei de la 
oraşe şi sate.

Desfăşurarea activităţii comerciale 
pe bază de plan este îmbinată ar
monios cu acordarea de largi atri
buţii şl competenţe organelor locale 
ele administraţiei de stat şi organi
zaţiilor comerciale.

Astfel, s-a prevăzut ca problemele 
hotărîtoare pentru aprovizionarea 
populaţiei, cum sínt sarcinile de li
vrări şi fondul de mărfuri la princi
palele produse alimentare şi neali- 
mentare, volumul de desfacere cu. 
amănuntul, precum şi volumul total 
al investiţiilor şi sarcinile de bene
ficii, să fie stabilite Ia nivel Central, 
cu consultarea comitetelor executive

LEGE
Cu privire ia modificarea articolelor 45 

alin. 1 şi 81 alin. 3 din Constituţia Republicii 
Socialiste România

M a r e a  A d u n a r e  IV a ţio u a la  a  R e p u b lic i i  
S o c ia l i s t e  R o m â n ia  a d o p tă  p r e z e n ta  l e n e
Articolul I, — Articolele 45 alin. Ţ  

şi 81 alin. 3 din Constituţie se mo
difică şi vor avea următorul cu
prins:

1. Art. 45, alin. 1; „Marea Adu
nare Naţională se alege pentru o 
legislatură de 5 ani, socotiţi de la 
data încetării mandatului Mari; A- 
jdunări Naţionale precedente".

, 2 . Art. 81, alin. 3i „Durata man
datului consiliului popular este de 
5 ani, socotiţi de la data încetării 
mandatului consiliului popular pre
cedent“.

Articolul II. — Cu modificările 
prevăzute la art. it al prezentei legi, 
Constituţia Republicii Socialiste 
România se va republic*.

LEGE
Cu privire la prelungirea duratei celei de-a 
Vl-a legislaturi a Marii Adunări Nationale şi 

a mandatului consiliilor populare
M a rc a  A d u n a r e  N a ţ io n a lă  a  R e p u b lic i i  

S o c ia l i s t e  R o m â n ia  a d o p t ă  p r e z e n ta  l e g e
’Articol unic. •— In legătură cu 

modificarea articolelor 45 aii». 1 şi 81 
alin. 3 din Constituţia Republicii 
Socialiste România, durata .celei de-a 
UI-s legislaturi a Marii Adunări,

Naţionale se prelungeşte pînă la 
data de 7 martie 1975- 

Pînă la aceeaşi dată se prelungeş
te şi durata mandatului consiliilor 
oooulare alese la 2 martie 1969. j .

(Continuare In pag. a in-aj
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Expunerea la 
proiectul de lege 
privind gospodă
rirea apelor în 
Republica Socia

listă România
Expunerea la 

proiectul de lege 
privind gospodă
rirea pădurilor 

aflate în admini
strarea directă 

a comunelor

ORGANIZAREA MUNCII 
IŞI SPUNE CUVÍNTUL

Conform situaţiilor operativ* ale 
Direcţiei generale judeţfene *, agri
culturii şl Trustului judeţean al 
I.A.S., pînă la 'data de 20 aprilie 1972 
în unităţile agricole socialiste porum
bul pentru boabe a fost însămînţat. pe 
î i  la, sută din suprafeţele de tere
nuri prevăzute pentru acest an atit 
în C.A.P. cit şi în I.A.S.

Merită felicitări cooperatorii,. me
canizatorii şj > specialiştii din unită
ţile care au încheiat această, acţiu
ne. In mod deosebit se remarcă ac
tivitatea desfăşurată în cadrul con
siliilor intercooperatîste Păuca, Raz
na, Miercurea Sibiului, Agnita şi Ia- 
cobeni, unde cele mai multe unităţi 
au reuşit să termine însăminţarea 
porumbului conform angajamentelor 
asumate. *»

Cu toate aceste remarcabile suc
cese, în multe cooperative agricole 
ritmul înregistrat la semănatul po
rumbului pentru boabe nu este co
respunzător. în special la Alma, A- 
ţel, Copşa Mică, Răvăşel, Igbişul 
Nou, Alţina, Şaroşu pe Tîrnave, 
Biertan, Mălîncrav, Arpaşu de Jos, 
Sibiu, Cirţişoara, Valea Viilor, Să- 
cădate, Slimnic, Şoroştin, Nocrich 
ş.a. organizarea muncii este încă ne- 
satisfăcătoare, capacitatea de lucru 
a maşinilor este folosită necorespun
zător. Subliniem faptul că în zona 
consiliilor intercooperalisto^Dumbră
veni, Axente Sever. Tîrnava, Şeica 
Mică, Nocrich ş.a. nu există nici o 
explicaţie plauzibilă pentru întârzie
rile înregistrate, in afară de orga-

SITUAŢIA
însămînţării porumbului pentru 

boabe în unităţile agricole, 
la data de 20 aprilie 1972

Aciliu
Agnita
Alămor
Apoldu de Jos 
Bazna
Boga tu Român
Broşteni
Cisriădioara
Dobirca
Gusu
Loainneş
Ludoş
Merghindeal
Noiştat
Păuca
Pelişor
Săcel
I.A.S. Sibiu
Singătin
Stejărisul
Tălmaciu
Tîrnava
Veit
VurpSr

100%'
ioo%;
ioo%;
10Q%'
100%
ioo%:
100%'
100%'
100%
100.%'
100%
100%
100%
100%
100%
100%'
100%
100"'. 
100% 
100%' 
100% 
100% 
100%' 
100%’

Ruşi 95%’ Racovita 74' <
Dirlos 92% Marnod 73» .
Blăjel
Ighişul Vechi

91%
90% Seica Mică 73».'.

Armeni 89% Brate iu 72" ,
J.A.S. Mediaş 88«/. Sura Mare 72' .
I.A.S. Slimnic 88«/. Hosmau 71’,.
Vărd 83 % Sura Mică 71«,.
Anmaş 87 %| Topîrcea 70» .Ghijasa de Sus 86 Presaca 63»..Ocna Sibiului 84%: Avria 67« .Boian 84% Hocihilaa 67« .Chirpăr 82 % Mihăileni 67» .Şeica Mare 
I.A.S. Agnita

82%
81». Comatei 

Score iu
65" . 
65* <Apoldu de Sus 80% 

Bîrghiş 80% 
I.A.S. Dumbrăveni80* o

Mediaş 
I.A.S. Ruja

63» „ 
63» .

Mosna 80% Miercurea Sibiului 60» .
Roşia 80% Nocrich 60».
I.A.S. D. Ocnei 79*» Sorostin 60” .
Axente Sever 78% Slimnic 58« .
Mîcăsasa 78% Sacadate 57« .
Poplaca 78% Valea Viilor 56» .
I.A.S. Şura Mică 73«. Cîrtisbara 54" .
Laslea 77 o/.T ' jCl Sibiu 54» .
Roliş 77  o/ Arnasu d® Jos 53«..
I.A.S. Axente Sever Mălîncrav 53»,.

77«'. Biertan 52’ .
Bruiu 76% Saroşu ne Tînave 52« .
Buia 76% Altîna 51» .
Cirţa 76% Icrhisul Nou 51« .
Porumbacu de Jos Răvăsel 47» .

76%' Coosa Mică 42» .
Şelimbăr 76% Atei 4!« .
Noul Român 75% Alma 39" .
Porumbacu de Sus I.A.S. Apoldu de Sus

75%'. 37»,

Vremea se menţine încă favora
bilă lucrului în cîrnp. Pentru ca în 
cel mai scurt timp să se încheie se-

F r u n ta şe
Sută la sută

mănatul porumbului în toate C.A.P, 
şi I.A.S. este necesar ca or
ganele de, conducere din unităţi şi 
organele agricole judeţene să-şi in
tensifice activitatea, să întreprindă 
măsurî energice, eficiente in direcţia 
folosirii cu maximum de randament

A v a n s a te
Peste 74 la sută

Rămase
în urmă

Sub 75 la sută
a capacităţii de lucru a maşinilor.

Funcţia mobilizatoare 
a sarcinii încredinţate

In fiecare unitate economică, mică 
sau mare, sínt foarte multe sarcini 
de rezolva,L Dar .cit ar i i  ele de grele, 
colectivul condus de organizaţia de ba
za le întîmpină frontal, ducîndu-1# 
la îndeplinire.

Discutam deunâ2i cu secretarul or
ganizaţiei de bază de la fabrica „Vic
toria“ clin Sibiu, tovarăşul Vasile Ban- 
ciu, despre funcţia mobilizatoare a 
sarcinii de partid. „La noi în fabrică 
— ne spunea' secretarul — tuturor, 
membrilor de partid li s-au reparti
zat sarcini. Unii răspund de bunul 
mers al producţiei, alţii se preocupă 
de pregătirea cadrelor, adică de schim
bul nostru de mîine, alţii sínt direct 
angajaţi în educarea socialistă a ti
neretului etc. Nu există domeniu de 
activitate în care comuniştii noştri să 
nu-şl aducă contribuţia lor valoroasă 
la înfăptuirea sarcinilor măreţe izvo- 
rîte din documentele de partid şi de 
stat. Aş vrea să concretizez cele spuse 
cu cîteva exemple concludente. Comu
nistului Nicolae Munteanu i s-a încre
dinţat sarcina să se ocupe de bunul 
mers al utilajelor şi maşinilor din 
fabrică. Ajutat şi de alţi comunişti, el 
a reuşit să reducă substanţial timpii 
morţi, opririle accidentale, contribuind 
prin aceasta Ia creşterea indicatorului 
fondului de timp. Totodată, se poate 
spune că, pornind de la rezolvarea 
cu succes a unor sarcini de mare im
portanţă pentru bunul mers al fabri
cii, cum a fost cea de care am vorbit, 
unitatea noastră a putut să dea su
plimentar în trimestrul^ I al anului 
curent o producţie cu 60 de tone mai 
mare faţă de prevederile planului. De 
asemenea, îndeplinirea acestei sarci
ni, coroborată cu multe altele, a con
tribuit la reducerea cu cinci lei a 
cheltuielilor materiale de producţie la 
mia de Iei producţie marfă, ceea ce 
nu este chiar un lucru uşor de reali
zat, oricînd şi oricum".

Evidenţa ţinută de secretarul orga
nizaţiei de bază în legătură cu sarci
nile de partid demons-tresză că. şi alţi 
membri de partid se achită cu multă 
responsabilitate de sarcinile încredin
ţate. Astfel, tot pe linie de producţie 
merită a fi relatat un fapt care mi 
s-a părut semnificativ. Din dorinţa de 
a fi in pas cu cerinţele şi exigenţele 
actuale ale marelui consumator — pu
blicul — organizaţia de bază a discu
tat cu cadrele de specialitate din în
treprindere posibilitatea reînnoirii sor
timentelor. Primind sarcina să se ocu-

-  Munca de partid -
pe în mod deosebit de această proble
mă, asupra căreia s-a’ accentuat cu 
ocazia Conferinţei pe ţară a cadrelor 
de conducere din întreprinderi, cen
trale industriale şi de construcţii, co
munista Elena Jurca, ajutată de un 
grup de specialişti, a studiat şi între
prins in cele din urmă o serie de ac
ţiuni menite să îmbunătăţească atît 
conţinutul propriuzis al produselor cit 
şi forma lor de prezentare şi amba
lajul. Experimentările care. se fac in 
momentul de fa ţă . dau speranţă că 
în scurt timp sortimentele noi, mult 
îmbunătăţite, vor intra in producţia 
de serie.

In fabrica „Victoria“ lucrează un 
mare număr de tineri. Unii sínt anga
jaţi de curînd, alţii ceva mai înainte. 
Grija permanentă a celor răspunză
tori de bunul mers al activităţii — or
ganizaţia de bază, comitetul sindica
tului etc. — o constituie sprijinirea 
lor pentru însuşirea tainelor meseriei, 
pentru cunoaşterea cerinţelor disci

plinei de fabrică. In acest sens, mulţi 
comunişti, printre care Ana Roşea. 
Marcela Grcavu. Leţiţia Sccaşii»
■ş'i alţii, au primit sarcina să se ocup* 
de pregătirea din toate punctele de 
vedere, a tinerilor. Datorită acestui 
fapt, tineri ca Paraschiva Ciorogaru, 
.Viorel Pitaru, Eugenia Stănilă, ridi- 
cîndu-se la un nivel politic şi profe
sional corespunzător au fost primiţi 
de curînd în rîndurile membrilor de 
partid.

Ajutorul comuniştilor este prezent 
şi pe alte planuri. Astfel, tovarăşa 
Gerda Mclmer a primit sarcina să se 
ocupe, în mod special, de tînărul Ni
colae Radu, venit proaspăt .în între
prindere. Cartea lui de vizită nu prea 
era demnă de consemnat. Cu toate 
acestea comuniştii l-au ajutat să se 
califice Ia locul de producţie, să-şi 
revizuiască în bine atitudinea faţă de 
muncă şi societate. Astăzi, numai du
pă 6 luni, tînărul Radu ş-a încadrat 
perfect în angrenajul complex al 
muncii, dînd rezultate neaşteptate. In 
curînd el va fi primit în rîndurile 
uteciştilor.

Acordarea sarcinii de partid poate 
fi asemuită cu un fel de „ştiinţă a 
cunoaşterii omului“. Numai cunoscînd 
oamenii, intrînd în labirinturile lor 
interioare, sufleteşti, psihologice, le 
poţi călăuzi paşii spre. înfăptuirea 
unor idealuri nobile. In, acest fel bi
roul organizaţiei de bază, prin mem
brii săi, caută soluţii noi, adecvate, 
pentru a rezolva, cu ajutorul tuturor 
membrilor de partid, al muncitorilor 
din fabrică, sarcinile sporite ce stau 
in faţa colectivului.

Preocupări revelatoare au existat ri 
există din partea comuniştilor şi pen
tru creşterea continuă a calităţii pro
duselor, pentru introducerea progre
sului tehnic, pentru introducerea prin
cipiilor eticii şi ale echităţii sociali
te, ca şi pentru educarea socialistă a 
tineretului, a tuturor salariaţilor. Dar 
oricit ar fi sarcinile acestea de con
crete, de mobilizatoare, dacă nu sínt 
duse la îndeplinire, cu răspundere, 
ele nu-şi pot releva eficienţa care tre
buie să le caracterizeze. Am ridicat 
această problemă nu pentru că n-au 
fost duse la îndeplinire nişte sarcini 
de'partid, ci pentru că vrem să sub
liniem una de mare importanţă, care 
trebuie^ să stea mereu în atenţia or
ganizaţiei de bază. Este vorba despre 
o sarcină ce îşi are rădăcinile în do
cumentele Plenarei C.C. al P.C R din 
3--5 noiembrie 1971 — aceea de edu
care socialistă a oamenilor. In aceas
tă direcţie, organizaţia de partid rie 
la „Victoria“ trebuie să insiste, să per- 
setereze, să angajeze mai mult co
muniştii în marea operă* de transfor
mare _ a concepţiei oamenilor despre 
munca şi viaţă, în special în vederea 
educării schimbului nostru de mîine 
Numai sarcina de partid concretă’, 
mobilizatoare, poate contribui Ja re- 
zolvarea obiectivelor complexe c* n* 
stau In faţă.

I. NI,STOR j

Se execută ultima porţiune din 
conducta ce leagă oraşul Cisnâ- 
dis de staţia de epurare a apei 
Sibiu, lucrare aparţinind I.f .M J 
Sibiu.
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„Fiecare pionier — un pom, o 
floare!“.

A sosit primăvara! Dorinţa fi
rească a copiilor, a tineretului 
şcolar de a se întîlni cu pădurea 
înverzită, cu iarba şi păsările ei, 
cu cărările proaspete şi colorate 
ale patriei se armonizează în cel 
mai fericit mod cu intenţiile noas
tre educative. Vrem ca ei să iu
bească natura s-o protejeze să-i 
îmbogăţească frumuseţea. In acest 
an, cînd Consiliul judeţean al or
ganizaţiei pionierilor dă o înaltă 
preţuire dezvoltării cercurilor a- 
grobiologice, activităţilor de ocro
tire a naturii, mişcarea pionierească 
vine în întîmpinarea unei tendin
ţe generoase pe plan internaţional 
pentru ocrotirea naturii, a plan
telor şi vieţuitoarelor sale, menită 
să încadreze în modul cel mai 
fericit legăturile omului cu natura 
în contextul vieţii industriale mo
derne.

Acţiunea „Fiecare pionier — 
un pom, o floare!* constituie un 
mijloc puternic de influenţare e- 
ducativă a pionierilor şi şcolarilor, 
a întregului tineret studios, în di
recţia educaţiei estetice, a educa
ţiei prin muncă şi pentru muncă.

Pentru ca ea să devină o ac
ţiune entuziastă, de amploare, se 
impun: o bună organizare, cupla
rea eforturilor consiliilor pionie
reşti cu cele ale cooperativelor 
agricole de producţie, precum şi 
ale organelor locale municipale, 
orăşeneşti sau comunale. Antre
narea tuturor pionierilor şi şcola
rilor în cadrul iniţiativei „Şcoala 
noastră ca o floare“ va contribui 
la înfrumuseţarea şcolilor, la ame
najarea spaţiilor verzi, a parcuri
lor, a rondurilor, a terenurilor 
sportive, precum şi la buna în
treţinere a laboratoarelor, a ate-

Llierelor şcolare etc. împreună cu 
cooperativele agricole de produc

ţie se pot face lucrări pentru în
treţinerea tinetelor, a iazurilor 
comunale, iar împreună cu direc
ţiile de drumuri judeţene şi naţio
nale se va putea asigura partici
parea tineretului şcolar la planta
rea arborilor de-a lungul drumuri
lor, la amenajarea lor, — acţiune 
ce poate mobiliza puternic pe 
copii din punct de vedere afectiv.

Diversitatea activităţilor pionie
reşti şi şcolare dedicate „Săptă- 
mînii primăverii" poate să contri
buie în egală măsură la educarea 
dragostei pentru şcoală, pentru 
casa părintească, pentru plantele 
şi vieţuitoarele pădurii ca şi la 
realizarea unor acţiuni de mare 
utilitate socială în cadrul pepi
nierelor, in plantarea de terenuri 
supuse degradării şi eroziunii, în 
lucrările de amenajare de baze 
sportive.

Cpnsiliul judeţean al organiza
ţiei pionierilor dă o înaltă apre
ciere acestor activităţi şi reco
mandă o atentă şi bogată valori
ficare educativă a lor prin înca
drarea într-o arie diversă de ac
tivităţi pioniereşti şi şcolare con
cepute teoretic, asimilată preocu
părilor practice şi ştiinţifice ale 
pionierilor şi şcolarilor.

Diversitatea şi caracterul antre
nant al activităţilor pioniereşti şi 
şcolare (focuri de tabără, serbări 
cîmpeneşti, intîlniri cu oamenii 
de ştiinţă, cercetători, lucrători 
din domeniul agricol şi silvic, ac
tivişti de partid şi de stat) vor 
încununa această amplă iniţiativă, 
făcînd din venirea primăverii, pentru 
copii, o sărbătoare, o sărbătoare 
profund simţită, o sărbătoare Ia 
care contribuie ei înşişi prin hăr
nicia şi entuziasmul lor.

prof. IOAN POPA 
preşedintele Consiliului judeţean 
al Organizaţiei pionierilor Sibiu

Matei Bross, lăcătuş de Întreţi
nere la maşinile de sudat, din 
secţia termo-rigide, de la .Fiare 
Sibiu, secretarul U.T-C. al sec
ţiei — un exemplu de corectitu
dine şi dăruire pentru colectivul 
de tineri in mijlocul căruia 
munceşte.

Foto: FRED NUSS
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Diversificarea gamei 
sortimentale

Angrenaţi într-o pasionantă în
trecere, oamenii muncii din în
treprinderii# -Mediaşului înscriu 
noi pagini pe agenda realizărilor 
în producţie, obţin succese de 
seamă în cinstea marii sărbători 
a celor ce muncesc.

Colectivul uzinei „Tîrnava“ a 
introdus recent în producţia in
dustrială două noi articole de ca
tifea — „Buşteni” şi „Predeal“ — 
destinate exportului. Au fost pre
gătite alte 23 noi desene de im
primeuri de ţesături tip bumbac 
în 115 poziţii coforistice, care vor 
fi introduse in fabricaţie în pe
rioada următoare a anului.

Organizarea, element determi
nant in mecanismul producţiei

întreprinderea de industrie locală 
'Archimet figurează printre unităţile 
industriale ale judeţului care au în
cheiat primul trimestru din acest an 
eu rezultate dintre cele mai bune. 
Toţi indicatorii de plan au fost de
păşiţi substanţial. Citeva exemple: vo
lumul producţiei globale a fost înde
plinit în proporţie de 112,3 la sută, 
realizările reprezentînd 27,8 la sută 
din planul anúal, producţia marfă 
vîndută şi încasată 110 la sută. In a- 
celaşi timp -planul productivităţii 
muncii a fost depăşit cu 2 626 lei pe 
salariat.

Doar aceste citeva cifre sínt sufi
ciente pentru a ilustra modul în care 
p fost pregătită şi demarată activi
tatea de producţie pe anul în curs 
şi cum s-au creat condiţiile unei bu- 
pe ritmicităţi In îndeplinirea sarci
nilor de plan.

Ceea ce ne-am propus să relie
făm însă în materialul de faţă se 
referă la mijloacele utilizate de comi
tetul oamenilor muncii din această 
întreprindere pentru a se ajunge la 
astfel de realizări. „Aceste rezultate, 
ne spune directorul întreprinderii, 
lng. Alexandru Bucur, au la bază 
îmbunătăţirea organizării producţiei 
şi a muncii. Am reuşit într-o mult 
mai bună măsură să încadrăm în a- 
nest circuit al producţiei, să activi
zăm, aş putea spune chiar să cointe
resăm, avind în vedere importanţa 
stimulentelor de natură morală, 
toţi factorii răspunzători de des
făşurarea In condiţii corespunză
toare a întregii activităţi din între
prindere. In felul acesta, toate com
partimentele funcţionale au răspuns 
solicitărilor, şi-au îndeplinit obliga
ţiile pe măsura nevoilor producţiei. 
Compartimentul de aprovizionare a 
funcţionat mult mai bine, la fel cel 
de desfacere, asigurînd în permanenţă 
acoperirea cu comenzi a întregii pro
ducţii planificate“.

Intr-adevăr, fn acest an toate 
unităţile de producţie ale În
treprinderii au avut asigurată 
baza materială, datorită eforturilor 
depuse de factorii răspunzători de 
această problemă, ca urmare, în fie
care decadă am reuşit să raportăm 
realizări cel puţin la nivelul planului 
perioadei respective. In acelaşi timp, 
urmărindu-se în permanenţă respecta
rea planului sortimental, producţia 
marfă a fost livrată ritmic, conform 
contractelor economice. Din acest 
punct de vedere trebuie apre
ciate eforturile depuse de con
ducerea întreprinderii pentru de
pistarea . de noj beneficiari, pentru 
acoperirea întregii producţii cu con
tracte şi comenzi. Bunăoară, pentru 
al doilea trimestru producţia mar
fă este acoperită în proporţie de pes
te 95 la sută cu comenzi ferme.

După cum este cunoscut, industriei 
locale îi revine în primul rînd ro
lul de a realiza acele produse care 
nu se produc de industria republi

cană, de a valorifica rezervele locale 
de materii prime. Colectivul de mun
că de la Archimet a avut în perma
nenţă ca prim obiectiv diversificarea 
gamei sortimentale. In primul trimes
tru s-au realizat numeroase produse 
noi, printre care: cordon bărbătesc 
din piele box, cureluşă ceas. umbrelă 
„Perla“, scaune „Dumbrava“, umbre
lă topografică, cleme fără arc pentru 
rufe, joc de copii etc. La contrac-

T r ib u n a
e x p e r ie n ţ e i
în a in t a t e

Campionatul jude
ţean de fotbal

După disputarea jocurilor etapei a 
XXI-a clasamentul arată astfel:
1. Tex. Cisnădie 21 13 7
2. Carpaţi Mîrşa 21 13 7
3. C.F.R. Sibiu 20 12 4
4. Met. I.O.S. 21 11 6
5. FI. Roşie Ag. 21 13 1
6. Constr. Sibiu 21 12 2
7. Stăruinţa M. 21 12 2
8. Carb. C. Mică 21 9 8
9. Unirea Tăi. 21

10. Sp. Mediaş
11. Met. Sibiu
12. Tex. Mediaş
13. Av. Dîrlos 
14. Voinţa Sibiu

15. Elec. Sibiu
16. Record M.

21
21
21
20
21
21
21

54—22 33 
35—13 33 
42—20 28 
32—22 28 
41—30 27 
51—23 26 
37—26 26 
35—24 26 
24—34 17 
24—39 17 
24—29 16 
22—37 14 

5 2 13 21—41 12 
3 6 12 2S--47 12 
3 4 14 18-48 10 
3 3 15 18—48 9

1 
1 
4 
4
7 
7 
7 
4

6 5 10
7 3 11 
7 2 12 
5 4 12

Gh. TOPIRCEANU

ţările care urmează se va prezenta un 
nou tip de stilou „Gigant“ — pentru 
care a fost realizat deja lotul zero — 
şi creionul cu pastă „Practic“. De 
asemenea au fost înaintate comer
ţului 4 modele de huse pentru volane. 
Aceste cîteva produse noi prezentate 
demonstrează diversitatea preocupări
lor colectivului de creaţie, adaptarea 
acestor preocupări la cerinţele popu
laţiei, îmbinîndu-le cu posibilităţile de 
asigurare a bazei de materii prime şi 
materiale.

Incontestabil, pentru a se ajunge la 
rezultatele prezentate mai sus, la 
care se mai poate adăuga depăşirea 
planului de export cu peste 30 la sută 
pe primul trimestru, a fost nevoie de 
o serie de mfisuri tehnico-organiza- 
torice bine fundamentate, cu o efici
enţă substanţială. Am solicitat direc
torului întreprinderii, lng. Alexan
dru Bucur să ne relateze despre mă
surile aplicate în perioada la care ne 
referim.

— Am organizat în mod corespun
zător transportul între unităţi, pentru 
a le deservi în mod ritmic atît în 
ce priveşte aprovizionarea cu materii 
şi materiale, cît şi în ce priveşte 
desfacerea produselor. Sculăriile au 
fost înzestrate cu strunguri paralele 
noi, freze, maşini de rectificat, în 
special la unităţile în care se prelu
crează masele plastice. Unitatea de 
producţie din Cisnădie a fost dotată

cu aparate de sudură pentru întreaga 
capacitate. Tot în această perioadă 
a fost dat în funcţiune atelierul de 
construcţii metalice de la Miercurea 
Sibiului.

In privinţa organizării producţiei 
şi a n>mcii am luat asemenea măsuri 
incit s-a putut trece la reducerea nu
mărului muncitorilor auxiliari, la ge
neralizarea schimbului II şi, în unele 
unităţi, la extinderea schimbului III. 
De exemplu, toate maşinile de in
jecţie de mare productivitate lucrează 
din plin in 3 schimburi. Printr-o nor
mare corespunzătoare, la secţia sti
louri am putut introduce acordul glo
bal, avind o influenţă favorabilă asu
pra realizării planului, asupra utili
zării timpului de lucru:

— Sigur că pentru a menţine un 
ritm ridicat în realizarea sarcinilor 
dc plan v-aţi propus şi pentru viitor 
o serie de măsuri privind mecaniza
rea proceselor tehnologice, îmbună
tăţirea dotării secţiilor de producţie

— Pe măsura posibilităţilor proprii 
urmărim executarea unor lucrări care 
să ducă la uşurarea muncii fizice, 
la creşterea productivităţii muncii, 
In trimestrul acesta, de exemplu, la 
Cisnădie va intra în funcţiune un 
pod rulant, iar atelierul din Orlat 
va fi înzestrat cu 4 maşini de injecţie 
de peste 100 grame, care va asigura 
un spor de productivitate de 40 la 
sută. Tot în trimestrul li se va insta
la la Sălişte o maşină pentru croit. 
In proiect avem mecanizarea proce
sului tehnologie de la atelierul chi
mic1, prin instalarea de recipienţi şi 
pompe pentru transportul materiilor 
prime.

Aşadar, la întreprinderea sibiană 
Archimet s-au făcut progrese însem 
nate pe linia ridicării eficienţei acti
vităţii economice. Rezultatele de pînă 
acum, măsurile luate, asigură o rea
lizare ritmică a sarcinilor de plan, a 
angajamentelor asumate. De altfel, 
încă de pe acum angajamentele luate 
de acest colectiv în cinstea zilei 
de 1 Mai au şi fost realizate, pînă 
la marea sărbătoare a oamenilor 
muncii existind premisele unei depă
şiri substanţiale a sarcinilor de plan,

CORNELIU DAN

Un mijloc de ridicare a nivelului 
edilitar-gospodăresc al localităţilor

De-a lungul ultimelor două de
cenii şi jumătate satele şi oraşele 
patriei au cunoscut adinei trans
formări edilitare şi gospodăreşti. 
Peisajul lor s-a îmbogăţit şi înfru
museţat cu zeci şi sute de obiec
tive social-culturale, de mare utili
tate publică, construite din fon
durile alocate de stat şi cu con
tribuţia bănească şi prin muncă a 
cetăţenilor. Cine vizitează în ju
deţul nostru comune ca Avrigul, 
Şeica Mare, Miercurea, Tălmaciu, 
Orlat şi altele nu poate să nu se
sizeze aspectele urbane care au a- 
părut aici datorită muncii pline de 
însufleţire şi dragostei cetăţenilor 
pentru localitatea lor, pe care şi-au 
dorit-o mereu mai frumoasă, mereu 
mai bine gospodărită.

Cetăţenii municipiilor şi oraşelor 
au participat, de asemenea, la acţi
uni de mare amploare menite a schim
ba faţa unor străzi şi cartiere. La Si
biu, la Mediaş, la Cisnădie şi Ag
nita, în celelalte oraşe sínt numeroase 
circumscripţii electorale unde depu
taţii şi alegătorii se pot mîndri cu 
succese considerabile pe tărîm ob
ştesc. S-a dezvoltat astfel o adîncă 
conştiinţă civică pentru progresul ge
neral al societăţii noastre, un spirit 
de adîncă grijă, responsabilitate şi 
participare directă la înfăptuirile 
preconizate, la jalonarea viitorului 
fiecărei localităţi în parte.

Această vastă şi fructuoasă expe
rienţă de participare prin muncă şi 
bani a cetăţenilor la lucrări de larg 
interes obştesc a fost generalizată a- 
cum şi la oraşe şi consfiinţită prin le
gea nr. 20/1971. Şi în judeţul nostru 
s-au ţinut adunările împuterniciţilor 
care au stabilit obiectivele ce se vor 
realiza prin contribuţia în muncă şi 
bănească a cetăţenilor, s-a trecut la 
stabilirea cotei de participare a fiecă
rei familii în parte şi la încasarea ei. 
Legat de aceste probleme la ordinea 
zilei şi in municipiul Sibiu, pentru o 
mai deplină edificare a cititorilor, am 
adresat cîteva întrebări tovarăşului

Achitarea
contribuţiei băneşti

I Descoperire arheologică I 
de excepţională 

însemnătate
Ieri dimineaţă, tovarăşul luliu 

Paul, director ştiinţific al Muzeu
lui Brukenthal din Sibiu ne-a co
municat descoperirea pe teritoriul 
comunei Racoviţa, de către cetă
ţeanul Cornel Lupea, a unui topo- 
raş de mină cioplit In piatră de 
o excepţională însemnătate pentru 
demonstrarea prezenţei omului pe 
meleagurile noastre.

După îndelungate cercetări şl 
probe de laborator, specialistul si- 
bian a determinat vîrsta uneltei, 
datînd-o ca fiind confecţionată cu 
600 000 ani înaintea erei noastre. 
Toporaşul aparţine, după aprecie
rile tovarăşului Paul luliu, cultu
rii de prund, fiind o unealtă ase
mănătoare doar cu cele descoperite 
pe Valea Dîrjoulul şl în cheile 
O Iod way din Africa. Excepţionala 

I însemnătate a descoperirii constă 
In faptul că este pentru prima 
oară cînd se descoperă un obiect 
de asemenea vîrstă pe teritoriul 
Transilvaniei — e vorba de epoca 
paleoliticului inferior — ceea ce 
împinge cunoştinţele noastre des
pre prezenţa omului pe acest te
ritoriu cu încă 300 000 de ani îna
inte faţă de urmele descoperite 
pînă acum.

După cum se ştie, Ia Şelimbăr 
s-a descoperit, nu de mult, o altă 
unealtă din piatră, confecţionată 
de om, care pare a fi inclusă în 

£ cultura chelană a paleoliticului in- 
î ferior, deci cu 350 000 ani î.e.n.

C. Buzdugliină, prim-vicepreşedinte 
al Consiliului popular municipal:

— De mai multe zile, ghişeele agen
ţiilor C.E.C. din centrul de judeţ cu
nosc o mare afluenţă de cetăţeni care 
au primit înştiinţările de plată pentru 
achitarea contribuţiei băneşti în vede
rea executării unor lucrări de interes 
obştesc. Cum a fost organizată, tova
răşe prim-viceprcşcdinte, această ac
ţiune?

— Intr-adevăr, pînă ieri am difuzat 
înştiinţările de plată la care vă refe
riţi la peste 90 la sută din populaţia 
Sibiului şi s-au depus, tot pînă ieri, 
în contul 64560197 peste o jumătate de 
milion lei. Aşa se explică afluxul mare 
al cetăţenilor la ghişeele C.E.C. unde 
se poate depune, integral sau în două 
rate cuantumul contribuţiei băneşti 
stabilit, in conformitate cu prevederile 
Legii 20, de adunările delegaţilor din 
fiecare circumscripţie 'electorală.

In privinţa organizării acestei ac
ţiuni pot să vă spun că fiecărui sala
riat al Consiliului popular municipal 
i s-a repartizat o circumscripţie elec
torală pentru a rezolva cu cetăţenii 
problema contribuţiei băneşti a aces
tora. Deci salariaţii noştri şi o parte 
din cei ai întreprinderilor subordo
nate au înregistrat declaraţiile cetă
ţenilor cu privire la veniturile ce le 
realizează fiecare familie şi apoi au 
stabilit, conform normelor aprobate,

contribuţia în bani a fiecărei familii.
— Sínt, după cite am constatat şi 

neconcordanţe care au determinat un 
număr dc contestaţii. Dc ce se în- 
timpină acest lucru şi cum se rezolvă?

— Vă spuneam că salariaţii noştri au 
înregistrat declaraţiile fiecărui cetă
ţean cu privire la veniturile pe care 
le înregistrează. Se pare că nu în 
toate cazurile aceste declaraţii au co
respuns cu indicaţiile, cu prevederile 
Legii 20. Aşa că se înregistrează con
testaţii de felul acesta: „eu cîştig 1200 
lei lunar şi sintern trei persoane şi 
am fost impus la fel cu vecinul in 
familia căruia sínt doar două persoane 
şi ciştigă 2 000 lei". In aceste situa
ţii, salariatul nostru care a înregistrat 
declaraţia şi care răspunde, aşa cum 
spuneam, de acţiunea aceasta pînă 
la sfîrşit are obligaţia să verifice si
tuaţia reclamată în contestaţie şi să 
p rezolve in maximum 10 zile.

— Cite trepte au fost stabilite pen
tru contribuţia bănească a cetăţenilor 
finind seamă de venitul mediu reali
zat pe fiecare membru dintr-o fami
lie?

— In total patru. Cei cu un venit 
mediu pe membru de familie de pînă 
la 300 lei plătesc 50 lei contribuţie bă
nească anual. De la 301 la 500 lei — 
100 lei, de la 501 la 700 lei — 175, de 
la 701 la 900 — 250 lei şi cei cu veni
turi medii pe fiecare membru de fa
milie mai mari de 901 — 300 lei. Me
dia pe familie in municipiul Sibiu este 
de 198 lei.

— De ce este important ca aceste 
sume să fie achitate pînă la 30 apri
lie curent?

— Conform prevederilor legii res
pective, atacarea lucrărilor propuse de 
cetăţeni nu poate fi făcută dacă nu 
s-a depus minimum 50 la sută din va
loarea acestora. Vreau să fac cunoscut 
pe această cale că la data actuală Con
siliul popular municipal dispune de 
proiectele de execuţie pentru princi
palele obiective propuse de cetăţeni — 
patinoarul artificial, unele baze spor
tive, printre care şi stadionul Metalul, 
amenajarea căminului cultural din 
suburbia Turnişor şi altele. De a- 
ceea apelăm la toţi sibienii de a se 
prezenta în termenul stabilit — pînă 
ia 30 aprilie — pentru achitarea a cel 
puţin jumătate din contribuţia lor bă
nească ca să putem ataca cit mai 
grabnic lucrările propuse.

AL. CONSTANTINESCU

La şeoala corectitudinii 
nu există cursuri S.î.î

Problemele tot mai complexe ale 
vieţii sociale determină societatea să 
creeze cadrul organizatoric în vederea 
permanentei ridicări a calificării oa
menilor muncii, a pregătirii lor pro
fesionale şi a lărgirii orizontului cu
noaşterii. In acest sens au fost con
cepute şi înfiinţate diverse forme de 
şcolarizare, intre care şi cursurile fără 
frecvenţă ale unor facultăţi. Este lim
pede că măsura viza — şi vizează — 
atragerea unui mare număr de oa
meni cu pregătire medie aflaţi în p r - 
ducţie, pentru ca facultatea să le fa
ciliteze acumularea de noi cunoştinţe 
care, puse în practică, să contribuie 
la ridicarea eficienţei activităţii lor.

Dar, societatea noastră socialistă 
creează condiţii de studii şi celor 
care, avind deja o facultate, doresc 
să-şi îmbogăţească viaţa spirituală şi 
să-şi diversifice formarea ştiinţifică.

Iată de ce nici inginerului agronom 
Ovidiu Demian, inginer şef la C.A.P. 
Alţîna, nu i-au fost create — nici 
nu i se puteau crea — greutăţi în 
materializarea dorinţei sale de a ur
ma — la cursurile fără frecvenţă — 
o a doua facultate. Aşa se face ci 
a devenit, în 1936, student al facul
tăţii de biologie — cursurile fi. —

din cadrul Universităţii Babeş-Bolyai 
din Cluj.

Dar, cum s-au desfăşurat cele două 
activităţi . . .  paralele?

Spre cîştigul uneia şi spre paguba 
alteia, spre cîştigul amîndurora sau 
spre paguba amîndurora?

Astăzi, cînd inginerul agronom 
Ovidiu Demian se află in anul V al 
amintitei facultăţi, se poate trage o 
concluzie, chiar dacă aceasta nu va 
fi definitivă.

Fără a intra In amănunte — nesem
nificative pentru scopul însemnărilor 
noastre — precizăm că, de exemplu, 
în perioada 3—9 februarie 1971, cind 
studentul Ovidiu Demian era la Cluj, 
în sesiunea de examene, inginerul 
Ovidiu Demian era In . . .  concediu 
medical. La fel, în 1972, în timp ce 
acelaşi student se afla la Cluj, la exa- 

■ men (6 februarie), acelaşi . . .  inginer 
era In . . .  concediu medical.

Mai mult, deşi în zilele de 2—3 mar
tie 1971 şi 28—29 februarie 1972 se 
afla la Cluj, la examene, inginerul 
Ovidiu Demian apare „prezent" la 
serviciu pe statul de plată, primind 
astfel o remuneraţie care nu i se 
cuvenea.

Este oare aceasta corectitudine in 
activitatea unui om decis să-şi lăr

gească orizontul de cunoaştere? Am 
dat numai citeva exemple de . . .  „uite 
popa, nu e popa“ în practica „para
lelă“ a inginerului şef de la Alţîna. 
De altfel, organele competente au sta
bilit că prin astfel de practici ingi
nerul Ovidiu Demian a adus statului 
nostru un prejudiciu de 975 lei, sumă 
recuperată de cel vinovat.

Deci, deocamdată, la şcoala corecti
tudini^ atît studentul cît şi inginerul 
agronom Ovidiu Demian au rămas 
corigenţi.

Nu este mai puţin adevărat că o 
mare parte din vină poartă şi preşe- 
!dintele şi contabilul şef al C.A.P., 
care au semnat fără responsabilitate 
adeverinţele de prezenţă la serviciu 
pentru inginerul şef, ia fel ca şi or
ganele locale ale puterii de stat şi co
mitetul comunal de partid, care au 
tolerat o asemenea situaţie, favorizînd 
manifestarea incorectitudinii.

Considerăm însă că stă in posibili
tatea celor vizaţi de a analiza com
petent propriile lipsuri, de a recon
sidera de pe poziţiile înaltei modale 
comuniste — într-un mod matur şi 
demn — propriile lipsuri ce fac diso
nanţă cu fondul faptelor de cinste şi 
corectitudine.

GH. VALEANU

Grup muncitori — Revizia vagoane 
C.F.R. Sibiu. Unitatea nu este oblicată 
nrin H.C.M. 2394/1952 să achite abona
mentul de transport la domiciliu anemia
ţilor cu salarii de bază sub 1 000 lei lu
nar, decit In măsura in care se dove
deşte că ia anoaiarea lor s-a stabilit nrin 
contractul de muncă acest drent. Plata 
abonamentului se iustifică de către uni
tate dacă produce negaţia de la Oficiul 
forţelor de muncă in sensul că nu a gă
sit brate de muncă disponibile pe plan 
local si a trebuit să aducă de la distante 
de peste 10 km. Pentru angajaţii găsiţi 
cu acest drent de abonament in plată la 
data aplicării noii salarizări, obligaţia de 
a le plăti in continuare abonamentul se 
menţine, potrivit art. 19 din H.C.M. 914/ 
1968.

Vaier Moloşit — Stimnlc. nr. 91. Pentru 
obţinerea abonamentului de transport lu
nar. cu miiloace auto I.R.T.A. este nece
sar să prezentaţi la biroul de eliberarea 
abonamentelor o adresă cu tabelul (tip 
dat de I.R.T.A.) completat de Întreprin
dere cu datele cerute si o confirmare că 
faceţi naveta zilnică. In ce priveşte fap
tul dacă unitatea vă poate achita acest • 
abonament in baza H.C.M. 2394/1952, tre
buie să stabiliţi de comun acord, prin 
contractul de muncă scris, pentru faptul 
că la data angajării v-a acordat acest 
abonament, dacă salariul de bază este 
sub 1 000 lei lunar.

D. P. — Sibiu. Pensia de întreţinere se 
datorează pînă ia majoratul copiilor — 
18 ani — iar dacă aceştia sínt în scoli 
superioare sau in situaţii de incapacitate

Atelier desfiinţat
Cu citva timp în urmă, în co

muna Sălişte exista un atelier de 
reparat televizoare al cooperativei 
„Tehnica nouă“ Sibiu. De circa o 
lună de zile atelierul respectiv s-a 
desfiinţat. Repararea televizoarelor 
este asigurată intrucitva prin de
plasarea la domiciliul solicitanţilor 
a tehnicianului loan Gligor. Spu
nem intrucitva, deoarece unele re
paraţii nu pot fi făcute decit la 
atelier şi atunci cei cu televizoa
rele defecte trebuie să ia drumul 
Sibiului, cale de 30 km. Dacă de 
repararea televizoarelor se ocupă 
totuşi cineva, depanările aparatelor 
de radio n-are cine-o face. Pentru 
înlăturarea acestor neajunsuri — 
ţinînd cont şi de faptul că 
Săliştea, cu cele 9 sate şi 
cu celelalte comune din jur 
(Tilişca, Poiana, Jina) ’constituie o 
zonă cu multe televizoare şi apa
rate de radio — se impun măsuri 
de înfiinţare in localitate a unui 
atelier mixt de reparaţii care să 
satisfacă pe deplin cerinţele.

Pentru că e vorba de repararea 
televizoarelor, din Cristian ni se 
semnalează că nu se respectă în
totdeauna programul ca joia să 
vină tehnicianul de la „Tehnica 
nouă“. In asemenea situaţii oame
nii, după ce pierd 2—3 ore, sínt 
nevoiţi a se întoarce acasă cu apa
ratele tot defecte.

DG

Duminica nu s e  asigura 
transportul navetiştilor

Un grup de navetişti din Şura 
Mică, care lucrează în unele uni
tăţi comerciale din Sibiu, semna
lează că duminica n-au cu ce veni 
la serviciu. In zilele respective Au
tobaza T.A. Sibiu asigură pleca
rea primului autobuz spre Sibiu 
la ora 8, ceea ce-i face să întîr*^ 
zie 2—3 ore de la serviciu. Uneori 
nici autobuzul respectiv nu poate 
fi folosit de cei din Şura Mică, 
deoarece vine aglomerat de la Ocna 
Sibiului, iar ei rămîn in staţie, 
fiind obligaţi să ajungă la serviciu 
după ora 10, cu următorul autobuz. 
Se_aşteaptă măsuri care să asigure 
şi duminica sosirea la timp la 
locurile lor de muncă a celor care 
fac naveta din Şura Mică.

De ce lipsesc măturile?
Ca să ai casa măturată iţi tre

buie, desigur, şi mătură. Numai că 
acest articol lipseşte din unităţile 
comerciale sibiene. Mai multe gos
podine îşi pun întrebarea de ce 
comerţul nu asigură şi mături din 
sorg? In schimb se găsesc ase
menea articole la preţuri destul 
de ridicate (cel puţin duble faţă 
de cele din comerţul de stat) pe 
piaţa neorganizată. Cine fixează 
preţul celor de pe piaţă? Şi de ce 
lipsesc asemenea articole de stric
tă necesitate din unităţile comer
ciale? Iată întrebări la care se 
aşteaptă răspunsuri!

La cheremul şoferilor

de muncă, dreptul la pensie se continuă 
pînă la 25 ani pentru cei din facultăţi si pînă 
la recăpătarea capacităţii de muncă a celor invalizi. Dacă fiica dv. de 16 ani 
si jumătate s-a căsătorit sau a ocupat ser
viciu retribuit cu o sumă mai mare decit 
pensia datorată, atunci plata pensiei în
cetează. Dacă situaţia de angajată se 
menţine peste vîrsta de 18 ani. obligaţia 
de întreţinere se stinge definitiv.

Vasile Lăpădat — Topîrcea, nr. 170. In 
conformitate cu art. 4 din Hotărîrea 
U.N.C.A.P. şi art. 20 din Regulamentul 
de aplicare, aveţi dreptul, incenînd cu 
1 ianuarie 1972, la plata ajutoarelor pen
tru incapacitate temporară de muncă din 
fondul Casei de pensii a C.A.P.. olătibilă 
prin cooperativa agricolă de producţie în 
care lucraţi. Dispoziţiile normative men
ţionate nu se pot aplica pentru lunile 
noiembrie—decembrie 1971. Plata ajutoa
relor se face pe baza certificatului me
dical tip, eliberat de medicul de circum
scripţie. Condiţia acordării ajutorului este 
aceea de a fi participat la muncă si să 
fi îndeplinit sarcinile de producţie în con
formitate cu normele de lucru stabilite 
de adunarea generală. Ajutoarele se a- 
cordă in proporţie de 50—85% din veni
tul mediu zilnic realizat în ultimele 12 
luni premergătoare îmbolnăvirii, procen
tul stabilindu-se in funcţie de numărul 
anilor lucraţi în cooperativă: pînă la 2 
ani 50*/» din venitul zilnic, între 2—5 ani 
— 65%, între 5—8 ani — 75%. iar peste 
8 ani aiutorul este de 85»/» din venitul 
zilnic calculat.

GEORGE DAN
consilier juridic

Un adevărat lanţ de abateri şi 
abuzuri de la normele stabilite ni-1 
semnalează un grup de navetişti 
din Gura Riului. Fiind localnici, 
şoferii autobuzelor îşi parchează 
peste noapte maşinile In faţa pro
priilor case, de unde uneori, dimi
neaţa, pleacă direct, ocolind sta
ţia. Navetiştii semnalează că şoferii 
autobuzelor respective se comportă 
ca şi cum aceste vehicule ar fi 
proprietatea lor personală. Decit 
să ia şi să asigure transportul na
vetiştilor, al celor cu abonamente, 
ei preferă să-i aibă ca pasageri pe 
cetăţenii ocazionali, pe care-i în
casează fără a le elibera bilete, 
băgînd astfel banii în propriul lor 
buzunar. Din scrisoare reiese că, 
de mai multe ori conducerea Au
tobazei T.A. Sibiu a fost sesizată 
despre aceste stări de lucruri, dar 
măsuri nu s-au luat. Sperăm că 
de această dată o va face cu 
promptitudine.

Rubrică realizată de 
S. MAGEANU
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DUPĂ P A K Ă H L  UNOR DIRECTIVE FICTIVE
In. numele unui grup de locatari 

clin blocul 24, cartierul Terezian, 
cetăţeana B. O. ne împărtăşeşte 
o situaţie de natură să afecteze 
confortul locatarilor nu numai din 
imobilul amintit dar şi la celelalte 
blocuri. Referirile cuprinse în se
sizarea scrisă vizează inexistenţa 
debitului normal de apă caldă în 
anumite zile din săptămînă. De 
cele mai multe ori acest element 
indispensabil nu este pus la în- 
demîna locatarilor nici In cele 
două zile prestabilite pe parcursul 
unei săptămîni.

Argumentele invocate in spriji
nul remedierii acestei stări de lu
cruri slnt, fără îndoială, plauzibile. 
Din moment ce cetăţenii plătesc 
consumul integral de apă caldă,
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pretenţiile lor de-a o avea In că
mine trebuie onorate.

Se mai ştie, de asemenea, că pro
blema apei calde este relativ bine
vXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXNX

Consemnări
XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXYXXXXXXXXXXXXXXXXX

reglementată în celelalte cartiere 
de blocuri din municipiul Sibiu. 
Ceea ce creează derută şi insatis
facţie este faptul că nu se explică 
clar acestor cetăţeni cauzele aces
tei situaţii anormale. Comitetele 
asociaţiilor de locatari invocă a- 
desea că debitul şi regularitatea

consumului de apă caldă sínt re
glementate prin unele dispoziţii şi 
directive ale organelor locale de 
stat, ceea ce în cazul în speţă con
travine adevărului. Arătînd că apa 
rece vine cu presiunea optimă, ar 
fi normal ca şi chestiunea apei 
calde să fie rezolvată eficient de 
către centralele termice din car
tierul Terezian.

Se aşteaptă ca cei desemnaţi să 
ofere confortul necesar locatarilor 
din acest cartier, să treacă în cei 
mai scurt timp la soluţionarea 
eficace a problemei arătate, prin 
depistarea cauzelor reale, fără a se 
rezuma doar la invocarea unor 
motive care în ultima instanţă tot 
subiective rămîn.

L. G.
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Lucrările Sesiunii Marii Adunări Naţionale
Expunerea la proiectul de Expunerea la p ro iectu l de leg e  
lege privind gospodărirea privind gospodărirea  pădurilor a f la te  

apelor in R. S. România in ad m in istrarea  d ire c tă  a com unelor
— prezentată de tovarăşul ANGELO MICULESCU ■ — — prezentată  de tovarăşul MIHAI SUDER —

Din însărcinarea Consiliului de 
Miniştri am cinstea să prezint Marii 
Adunări Naţionale, spre examinare 
şi adoptare, proiectul de lege pri
vind gospodărirea apelor în Repu
blica Socialistă România.

Schimbările profunde social-econo- 
mice care au avut loc în Republica 
Socialistă România, ridicarea perma
nentă a nivelului de trai al popu
laţiei, dezvoltarea rapidă a indus
triei şi modernizarea agriculturii, 
trecerea la etapa făuririi societăţii 
socialiste multilateral dezvoltate, de
termină o sporire considerabilă a 
cerinţelor de apă, făcînd ca proble
mele de gospodărire a apelor să 
crească în amploare şi complexitate.

Resursele naturale de apă ale ţă
rii noastre sínt relativ reduse, în 
comparaţie cu alte ţări din Europa, 
iar ca urmare a creşterii an de an 
a consumurilor de apă, pe cele mai 
multe cursuri de apă, care prezintă 
importanţă economică, debitele dis
ponibile, în regim natural de scur
gere, devin limitate.

Pentru asigurarea satisfacerii ce
rinţelor sporite de apă s-a trecut la 
executarea unor lucrări importante 
de acumulare, menite să înmagazi
neze apele, în perioadele în care de
bitele depăşesc nivelul cerinţelor, în 
vederea folosirii lor, în perioadele 
în care debitele în regim natural 
sínt insuficiente pentru alimentarea 
cu apă a populaţiei, industriei sau 
altor folosinţe, fiind, totodată, nece
sare măsuri eficiente de folosire ra
ţională a resurselor de apă, care sínt 
totuşi limitate, în timp ce cerinţele 
de apă sínt în continuă creştere.

In strînsă legătură cu mărirea gra
dului de utilizare a resurselor de 
apă, se accentuează procesul de po
luare a apelor, ca urmare a cantită
ţilor din ce în ce mai mari de ape 
uzate, pe care industria şi cen
trele populate le descarcă în 
cursurile de apă. Avînd în vedere 
că poluarea apelor reduce posibi
lităţile de folosire a acestora, pen
tru satisfacerea nevoilor de apă ale 
populaţiei, industriei şi agriculturii 
şi înrăutăţeşte starea sanitară a 
mediului ambiant, trebuie prevăzu
te reglementări energice pentru întă
rirea disciplinei de stat în domeniul 
protecţiei calităţii apelor.

Ţinînd seama şi de faptul că 
anumite situaţii pot produce şi efec
te dăunătoare, ajungînd pînă la a- 
devărate calamităţi, reiese necesita
tea unor reglementări cu privire la 
măsurile . ce trebuie luate pentru 
asigurarea scurgerii normale a ape
lor şi pentru organizarea unei ac
ţiuni sistematice de prevenire, com
batere şi apărare împotriva inunda
ţiilor şi gheţurilor.

Actuala reglementare în vigoare 
— decretul nr. 143 din 4 aprilie 
1953 privind folosirea raţională, a- 
menajarea şi protecţia apelor — nu 
mai corespunde cerinţelor prezentei 
etape de dezvoltare social-economi- 
că a ţării noastre.

Această reglementare avea în ve
dere situaţia în care cerinţele de 
apă erau mult mai mici, decît dispo
nibilităţile de apă In regimul natu
ral, cînd gradul de dezvoltare a in
dustriei. agriculturii şi centrelor 
populate, nu punea problemele ac
tuale In legătură cu poluarea ape
lor.

Astăzi însă cînd apele tării sînt, 
ameninţate de poluare crescîndă,"

cînd în regim natural e le . au în 
anumite perioade debite reduse şi se 
iau măsuri de trecerea la folosirea 
lor în regim amenajat, reglementă
rile legislaţiei în vigoare sínt insu
ficiente şi în bună parte au deve
nit necorespunzătoare.

In scopul satisfacerii cerinţelor 
crescinde de apă, a protejării apelor' 
împotriva poluării şi combaterii acţiu
nilor distructive ale acestora, în Di
rectivele Congresului al X-lea al 
Partidului Comunist Român, ca şi în 
Programul naţional pentru gospodă
rirea raţională a resurselor de apă, 
extinderea lucrărilor de irigaţii, în
diguiri, desecări şi de combaterea e- 
roziunii solului, în anii 1971—1975 
şi în perspectivă, şi pentru dezvol
tarea activităţii de gospodărire a a- 
pelor, la nivelul cerinţelor actuale 
«le edonomiei şi vieţii sociale, apro
bat în martie 1970 de Comitetul Exe
cutiv al Comitetului Central al Parti
dului Comunist Român, s-au stabilit 
măsuri şi sarcini importante in do
meniul gospodăririi apelor.

Pentru înfăptuirea politicii partidu
lui şi statului privind gospodărirea 
apelor ţării, în cadrul vastului pro
ces de perfecţionare şi sistematizare 
a legislaţiei, care se desfăşoară din 
iniţiativa şi sub îndrumarea directă 
a conducerii de partid şi de stat, 
personal a tovarăşului secretar gene
ral Nicolae Ceauşescu, a fost ela
borat proiectul de lege privind gos
podărirea apelor în Republica Socia
listă România.

Pornind de la considerentele ară
tate, proiectul de lege supus dezba
terii dumneavoastră stabileşte nor
mele de bază ale regimului juridic 
al apelor din ţara noastră, în baza 
principiului înserat în proiect, po
trivit căruia gospodărirea apelor în 
Republica Socialistă România este o 
problemă de stat.

Pe lîngă principiile de bază, pre
văzute în lege, ca gospodărirea ra
ţională a resurselor de apă, folosirea 
complexă a apelor şi a lucrărilor ce 
se construiesc pe ape, interzicerea 
prin lege a poluării apelor de supra
faţă sau subterane, planificarea acţi- 
vităţii de gospodărire a apelor, re
glementări deosebite s-au înscris 
pentru activitatea de apărare împo
triva acţiunilor distructive a apelor. 
Au fost prevăzute reguli pentru asi
gurarea scurgerii normale a apelor, 
înlăturarea oricăror obstacole, care 
or putea stînjeni cursul normal al 
apelor, s-au precizat sarcinile rive
ranilor, ale beneficiarilor folosinţelor 
de apă şi ale organelor de gospodă
rire a apelor, Cu privire la întreţi
nerea malurilor şi albiilor. De ase
menea, s-a reglementat, prin lege, 
organizarea acţiunii de combatere a 
inundaţiilor, în perioade de ape mari.

In vederea folosirii raţionale a a- 
pelor, s-a prevăzut obligaţia organi
zaţiilor socialiste, care folosesc apa, 
de a adopta procedee tehnologice 
care să conducă la consumuri de apă 
cît mai mici, să permită recircularea 
apei şi să asigure reducerea, în cît 
mai mare măsură, a volumului şi no
civităţii apelor uzate evacuate.

Un loc important, în proiectul de 
lege au primit regulile de protecţia 
calităţii apelor. Evacuarea apelor u- 
zate, care ar putea provoca poluarea 
apelor de suprafaţă sau subterane, 
nu se admite decît după o epurare 
corespunzătoare, în care scop toate
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şedinţe al Consiliului de Miniş
tri, primind alte însărcinări; *;

— eliberarea tovarăşului Xosif 
Banc din funcţia de vicepre
şedinte al Consiliului de Miniş
tri şi ministru al agriculturii, 
industriei alimentare şi apelor, 
primind alte însărcinări;

— eliberarea tovarăşului
Gheorghe Cioară din funcţia de 
preşedinte al Consiliului Naţio
nal pentru Ştiinţă şi Tehnologie, 
primind alte însărcinări;

— numirea tovarăşului Ion
Stănescu în funcţia de ministru 
de interne; „.i

— eliberarea tovarăşului An
gelo Miculescu din funcţia de 
ministru secretar de stat la Minis
terul Agriculturii, Industriei Ali
mentare şi Apelor şi numirea sa în 
funcţia de ministru al agricul
turii. industriei alimentare şi 
apelor;

— eliberarea tovarăşului Dan 
Enăchescu din funcţia de minis
tru ai sănătăţii şi numirea tova
răşului Theodor Burghele în 
funcţia de ministru al sănătăţii.

Trecîndu-se la votul secret cu 
buletine, Marea Adunare Na
ţională a adoptat modificările 
propuse în componenţa Consi
liului de Miniştri.

A luat apoi euvîntul tovarăşul 
Nicolae Bozdog, ministrul comer
ţului interior, care a prezentat 
expunerea la proiectul de lege 
cu privire la activitatea de co
merţ interior. Deputatul Aurel 
Vijoli, preşedintele Comisiei e- 
conomico-financiare, a prezentat 
Raportul comisiilor permanente 
ale Marii Adunări Naţionale la 
proiectul de lege supus dezba
terii.

La discuţia generală au luat 
euvîntul deputaţii Nicolae Vereş, 
prim-secretar al Comitetului ju
deţean—Mureş al P.C.R., pre
şedintele Consiliului popular ju
deţean, Constantin Mateéscu, pre
şedintele Comisiei de cenzori $

CENTROCOOP, Dumitru Jolţa, 
prim-vicepreşedinte al Consiliului 
popular municipal—Bucureşti, Po- 
gea Brincoveanu, preşedintele 
Consiliului judeţean—Hunedoara
al sindicatelor, Viorica Luţaş, se
cretar al Comitetului judeţean— 
Bihor al U.T.C., şi loan Ichim, 
prim-secretar al Comitetului mu
nicipal—Bacău al P.C.R., primarul 
municipiului.

Proiectul de lege a fost discu
tat apoi pe articole şi supus vo
tului secret cu bile. Cu unele a- 
mendamente, aprobate de depu
taţi, Marea Adunare Naţională a 
adoptat Legea cu privire la acti
vitatea de comerţ interior. Textul 
legii, al cărei proiect a fost publi
cat în presă şi supus dezbaterii 
publice, va apărea în Buletinul 
oficial.

In şedinţa de după-amiază, la 
următorul punct de pe ordinea de 
zi, deputatul Mihai Suder, minis
tru secretar de stat la Ministerul 
Economiei Forestiere şi Ma
terialelor de Construcţii, a 
prezentat expunerea la pro
iectul de lege privind gospo
dărirea pădurilor aflate în admi
nistrarea directă a comunelor, iar 
deputatul Vasile Marin, vicepre
şedinte al Comisiei pentru agri
cultură şi silvicultură, a expus 
Raportul comisiilor permanente 
ale M.A.N. care au examinat pro
iectul de lege.

La discuţia generală au luat cu- 
vîntul deputaţii Petre Dănică, 
prim-secretar al Comitetului jude
ţean—Vîicea al P.C.R., preşedin
tele Consiliului popular judeţean, 
Gheorghe Spincanu, preşedintele 
cooperativei agricole de producţie 
din comuna Băieşti, judeţul Gorj, 
Ion Maidét, vicepreşedinte al Con
siliului popular judeţean—Caraş- 
Severin, şi Alexandru Marcu, in
giner silvic la punctul de cerce
tări forestiere Topliţa, din judeţul 
Harghita.

Proiectul de lege a fost discutat 
în continuare pe articole şi supus 
votului secret cu bile. Marea A- 
dunare Naţională a adoptat, cu

ministerele, organele centrale şl lo
cale, care au în subordine unităţi ce 
pot produce poluarea apelor, slnt 
obligate să asigure construirea de 
staţii şi instalaţii de epurare şi ex
ploatarea eficientă a acestora. Con
trolul respectării dispoziţiilor legale, 
privind protecţia calităţii apelor, re
vine în principal Inspecţiei de Stat 
a Apelor, care funcţionează în ca
drul Consiliului Naţional al Apelor.

Reguli speciale au fost prevăzute 
pentru proiectarea, executarea, între
ţinerea şi exploatarea lucrărilor ce 
se construiesc pe ape sau au legături 
cu apele, stabilindu-se că, orice ase
menea lucrare nu este permis să fie 
executată fără avizul organelor de 
gospodărire a apelor şi nici dată în 
exploatare sau folosinţă fără autori
zaţia aceloraşi organe.

Cunoscînd că lucrările de amena
jare a cursurilor de apă sínt în ge
neral lucrări de mari proporţii, care 
Implică ocuparea unor suprafeţe de 
teren relativ importante, legea con
ţine şi o serie de reglementări pen
tru reducerea, la strictul necesar, a 
ocupării de terenuri agricole, in pa
ralel cu obligaţia ca prin lucrările 
de amenajare, să se creeze posibili
tatea folosirii unor terenuri care în 
regim natural erau supuse inunda
ţiilor.

In lege sínt prevăzute care sínt 
organele de gospodărire a apelor şi 
sarcinile care le revin. Gospodărirea 
apelor pe ansamblul teritoriului ţării 
şi pe bazine hidrografice se asigură 
de Consiliului Naţional al Apelor. Un 
rol important revine, ca urmare a 
atribuţiilor acordate prin lege, orga
nelor judeţene de gospodărire a ape
lor, care, ca organe de specialitate 
ale comitetelor executive ale consi
liilor populare judeţene, asigură gos
podărirea apelor pe plan local.

In vederea întăririi disciplinei de 
Stat, în domeniul apelor, a apărut 
necesar ca, încălcările dispoziţiilor 
legale, care prezintă un grad pro
nunţat de pericol social, să fie con
siderate infracţiuni şi sancţionate ca 
atare.

Proiectul legii privind gospodărirea 
apelor în Republica Socialistă Româ
nia a fost supus unei largi consultări 
a maselor, concretizată în sute de 
propuneri şi sugestii de îmbunătăţire, 
care au fost examinate, discutate, 
reţinute în mare parte şi incluse în 
actuala formă a proiectului, pe care-1 
prezentăm Marii Adunări Naţionale. 
Proiectul a fost dezbătut şi în ca
drul Comisiilor permanente ale Marii 
Adunări Naţionale.

în cuvîntarea la Plenara Comitetu
lui Central al Partidului Comunist 
Român din 17—19 martie 1970, secre
tarul general al Partidului Comunist 
Român, tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
a spus:

„Se ştie că asigurarea apei, îndeo
sebi a celei potabile, devine o pro
blemă de prim ordin pentru existenţa 
societăţii moderne. In acest sens, 
avem o înaltă răspundere faţă de 
viitorul naţiunii noastre; tocmai a- 
ceastă datorie ne impune să luăm 
măsurile necesare bunei conservări 
şi gospodăririi apelor*.

Ingăduiţi-mi să-mi exprim convin
gerea că prin adoptarea de către 
Marea Adunare Naţională a proiec
tului de lege prezentat, se va crea 
cadrul juridic necesar pentru înde
plinirea acestei înalte răspunderi.

unele amendamente aprobate de 
deputaţi în timpul discuţiilor, 
Legea privind gospodărirea pădu
rilor ailate in administrarea direc
tă a comunelor. Şi această lege 
al cărei proiect a fost publicat în 
presă şi supus dezbaterii publice, 
va apărea în Buletinul oficial.

In ultima parte a şedinţei de 
după-amiază, deputatul Angelo 
Miculescu, ministrul agricultu
rii, industriei alimentare şi ape
lor, a prezentat expunerea la 
proiectul de lege privind gospo
dărirea apelor în Republica So
cialistă România. Deputatul Du
mitru Coliu, preşedintele Comi
siei pentru agricultură şi silvicul
tură, a prezentat apoi Raportul 
comisiilor permanente ale M.A.N. 
cu privire la proiectul de lege 
supus dezbaterii.

La discuţia generală asupra a- 
cestui proiect de lege au luat 
euvîntul deputaţii Teodor Co- 
man, prim-secretar al Comitetu
lui judeţean—Tulcea al P.C.R., 
preşedintele Consiliului popular 
judeţean, Nicolae Păduraru, 
maistru sondor la schela Moreni, 
judeţul Dîmboviţa, Constantin 
Amariei, prim-vicepreşedinte al 
Consiliului popular judeţean— 
Vaslui, şi Petruţa Constantincs- 
cu, preşedinta cooperativei agri
cole de producţie din comuna 
Fierbinţi, judeţul Ilfov.

După discuţia pe articole, pro
iectul de lege a fost supus votu
lui secret al deputaţilor. Cu a- 
mendamentele aprobate de depu
taţi în cadrul dzbaterilor, Marea 
Adunare Naţională a adoptat 
Legea privind gospodărirea ape
lor în Republica Socialistă Româ
nia. De asemenea, textul legii, 
al cărei proiect a fost publicat 
în presă şi supus dezbaterii pu
blice, va apărea în Buletinul 
oficial.

Seara, lucrările şedinţei au fost 
întrerupte, urmînd a fi reluate 
vineri dimineaţa.

(Agerpres)

Vă rog să-mi permiteţi ca, din 
însărcinarea Consiliului de Miniştri, 
să vă prezint spre dezbatere şi apro
bare proiectul de lege privind gos
podărirea pădurilor aflate în admi
nistrarea directă a comunelor.

Acesţ proiect de lege reflectă gri
ja şi preocuparea permanentă a par
tidului şi statului nostru privind gos
podărirea raţională a fondului fores
tier al ţării. Totodată, constituie o 
expresie a armonizării intereselor lo
cale, legate de satisfacerea unor 
necesităţi de material lemnos, cu 
interesele generale ale statului pri
vind folosirea completă şi superioară 
a resurselor existente pe teritoriul 
tării noastre.

Dispoziţiile proiectului de lege 
creează condiţiile necesare ca 
şi pădurile, în suprafaţă de aproape 
o jumătate milion hectare, aflate în 
administrarea directă a comunelor, 
să se încadreze în sistemul unitar 
de gospodărire silvică, fundamentat 
pe principii şî reguli tehnice mo
derne, sub îndrumarea, controlul şi 
cu asistenta tehnică a organelor sil
vice de stat.

Nevoile actuale şi de viitor ale 
(societăţii noastre reclamă ca şi a- 
ceste păduri să producă material 
lemnos în cantităţi şi calităţi sporite, 
corespunzător cu potenţialul lor real 
de producţie. De asemenea, ele vor 
trebui să asigure în mai mare măsură 
protejarea solului şi apelor, să con
tribuie ţa înfrumuseţarea satelor şi 
comunelor ţării şi să exercite un rol 
însemnat în conservarea naturii şl 
a mediului ambiant.

Pe această cale, gospodărirea şi 
reproducerea întregului fond fores
tier se va putea înscrie organic şl 
plenar în complexul de măsuri care 
au fost indicate de secretarul gene
ral al partidului nostru şi preşedinte 
al Consiliului de Stat, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, cu prilejul anali
zei departamentului silviculturii, pe 
baza raportului întocmit de Comisia 
permanentă a Marii Adunări Naţio
nale din , februarie anul curent.

Din analiza situaţiei pădurilor co
munale şi a modului lor de gospo
dărire începînd din anul 1955, cînd 
ele au fost transmise în administra
rea directă a comunelor şi pînă în 
prezent, se constată:

Suprafaţa pădurilor respective s-a 
diminuat cu peste 10 la sută prin a- 
fectarea unora din ele altor desti
naţii sau altor ramuri ale econo
miei naţionale.

Din întreaga suprafaţă a acestor 
păduri, 44 la sută sínt de produc
tivitate inferioară, necesitînd să fie 
refăcute. Lucrările de Împăduriri 
s-au executat pe o suprafaţă mai 
mică cu 30 la snţă, faţă de cea pre
văzută în amenajamente, multe din 
lucrările executate nefiind conforme 
cu normele tehnice silvice.

Valorificarea materialului lemnos 
din aceste păduri nu s-a făcut tn

mod corespunzător, iar pagubele 
produse prin tăieri ilegale de arbori 
s-au menţinut, an de an, la un ni
vel ridicat.

Iar prevederile actelor normative 
care reglementează gospodărirea pă
durilor respective nu mai sínt în 
concordanţă cu transformările poli
tice, economice şi sociale, care au 
avut loc în intervalul celor 16 ani 
scurşi de la data emiterii lor.

In scopul înlăturării acestor nea
junsuri, asigurării unui nivel supe
rior de gospodărire a acestor pă
duri şi a creării unui cadru unitar 
şi legal corespunzător pentru îmbu
nătăţirea acestei activităţi, prin 
grija organelor superioare de partid 
şi de stat, s-a iniţiat proiectul de 
lege pe care îl prezentăm astăzi.

In proiectul de lege pe care vi-1 
prezint şi care a fost îmbunătăţit 
pe baza propunerilor rezultate din 
dezbaterea publică, se subliniază în 
primul rînd, că pădurile aflate în 
administrarea directă a comunelor 
l— denumite în proiectul legii păduri 
comunale — constituie proprietate 
de stat, bun al întregului popor. Ele 
fac parte din fondul forestier al Re
publicii Socialiste, România, fiind 
supuse regimului silvic.

Comitetele executive ale consilii
lor populare răspund pentru buna 
lor gospodărire potrivit prevederilor 
Codului silvic, a actelor normative 
emise în baza acestuia şi a proiec
tului legii propuse.

Gospodărirea şi paza pădurilor se 
asigură, prin grija comitetelor exe
cutive ale consiliilor populare co
munale, cu pădurari comunali, anga
jaţi cu avizul ocolului silvic. Pădu
rarii comunali au dreptul la uni
formă în aceleaşi condiţii care sínt 
prevăzute in actele normative pen
tru pădurarii de la ocoalele silvice.

In text se precizează că documen
tul de bază pentru gospodărirea pă
durilor comunale îl constituie ame- 
najamentele silvice, ce se aprobă 
prin ordinul ministrului economiei 
forestiere şi materialelor de con
strucţii, precum şi interzicerea de a 
se exploata peste capacitatea de pro
ducţie a pădurilor.

Iar în vederea executării integrale 
şi calitativ superioare a lucrărilor de 
refacere a pădurilor comunale, cum 
sínt pepiniere proprii, împăduriri, re
facere, îngrijire şi protecţie a arbo- 
retelor, prevăzute în planul anual 
întocmit pe baza amenajamentelor 
silvice, în proiect se precizează că 
acestea se execută de comitetele 
executive ale consiliilor populare co
munale, cu asistenţa tehnică de 
specialitate a unităţilor silvice de 
stat.

Totodată, s-a prevăzut dreptul 
comitetelor executive ale consiliilor 
populare comunale de a antrena ti
neretul şi ţărănimea la executarea 
prin muncă patriotică a lucrărilor

de împăduriri şi refacere a pădu
rilor.

Pentru asigurarea fondurilor nece
sare executării tuturor lucrărilor de 
gospodărire, refacere şi întăririi pa
zei acestor păduri, în proiectul de 
lege se prevede că repartizarea ma
terialelor lemnoase se face de co
mitetul executiv al consiliului popu
lar comunal, într-o cotă de pînă 
la 30 la sută pentru nevoile obşteşti 
ale comunei şi pentru acoperirea 
cantităţilor prevăzute în planul de 
stat pentru nevoile proprii ale coo
perativelor agricole de producţie, iar 
70 la sută pentru nevoile gospodă
reşti proprii ale locuitorilor din co
mune, contra plată.

S-a prevăzut că pînă la 7 la sută 
'din materialul lemnos destinat ne
voilor gospodăreşti, Comitetul exe
cutiv al Consiliului popular 
comunal poate acorda gratuit unor 
persoane cu greutăţi materiale deo
sebite: invalizi, orfani, văduve, bă- 
trîni, pe bază de tabel.

Sumele realizate din valorificarea 
materialelor lemnoase precum şi a 
produselor accesorii ale pădurii, cum 
sínt coaja, finul, liberul de tei, fruc
tele şi altele de acest fel, constituie 
fondul silvic comunal, care se uti
lizează exclusiv pentru acoperirea 
cheltuielilor de gospodărire a pădu
rii, amenajare, pepiniere proprii, îm
păduriri, îngrijire, refacere, protec
ţie, punere în valoare şi exploatare 
a acestor păduri, precum şi pentru 
asigurarea pazei lor.

Proiectul de lege delimitează şi 
stabileşte sarcinile, atribuţiile şi răs
punderile ce revin, în legătură cu 
gospodărirea pădurilor comunale, 
organelor locale ale puterii de stat 
şi ale administraţiei de stat, Comi
tetului de Stat pentru Economia 
şi Administraţia Locală, Ministerului 
Economiei Forestiere şi Materiale
lor de Construcţii, ocoalelor silvice 
şi defineşte mai bine modalitated de 
colaborare între toate aceste unităţi.

In proiectul de lege se mai pre
vede că in activitatea de gospodă
rire a pădurilor ce administrează, 
comitetele executive ale consiliilor 
populare comunale sínt sprijinite de 
comitetele de gospodărire a păduri
lor comunale, formate din cîte 5—7 
membri, aleşi dintre cei mai bun» 
gospodari, pe termen de 4 ani, de 
către adunările delegaţilor pe co
mună.

In încheiere, îmi exprim convin
gerea că prin adoptarea de către 
Marea Adunare Naţională a proiec
tului de lege privind gospodărirea 
pădurilor aflate In administrarea di
rectă a comunelor, se creează un 
instrument eficient pentru punerea 
în aplicare a Directivelor Congresu
lui al X-lea al P.C.R, privind con
servarea, apărarea şi dezvoltarea 
fondului forestier.

Expunerea la proiectul de 
lege cu privire la activitatea 

de comerţ interior
—  prezen tată  de tovarăşul NICOLAE BOZDOG —
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ale consiliilor populare judeţene şi 
al municipiului Bucureşti.

De asemenea, pentru a veni în spri
jinul celor cu venituri mai mici, în 
planurile de stat anuale vor fi prevă
zute, în continuare, în mod distinct, 
cantităţile minime de aprovizionat la 
principalele produse sau sortimente 
de mărfuri ieftine, precum şi la ar
t ic le  pentru copii.

Pentru Ministerul Comerţului Inte
rior, care înfăptuieşte politica parti
dului şi statului în domeniul comer
ţului interior, sínt prevăzute sarcini 
privind răspunderea pe care o are pen
tru aprovizionarea populaţiei şi or
ganizarea întregii activităţi de co
merţ, precum şi competenţele res
pective pentru ducerea la îndeplinire 
a acestor sarcini.

Un loc important este rezervat 
atribuţiilor şi răspunderilor ce revin 
organelor locale ale administraţiei de 
stat, privind activitatea comercială 
pe teritoriul judeţului, municipiului, 
oraşului sau comunei. Aşezarea fon
dului de mărfuri pe teritoriu, dezvol
tarea reţelei de desfacere, controlul 
desfăşurării activităţii comerciale de 
la oraşe şi sate sínt numai cîteva 
din importantele sarcini pe care pro
iectul de lége le dă în , competenţa co
mitetelor executive ale consiliilor 
populare, pentru rezolvarea operativă 
a multiplelor probleme specifice, cu 
caracter local.

Sarcini deosebite sínt prevăzute 
pentru unităţile socialiste producătoa
re de bunuri de consum care, în strînsă 
colaborare cu organizaţiile comercia
le, trebuie să realizeze o cunoaştere 
temeinică a nevoilor de consum, să 
sporească volumul producţiei, să 
lărgească în mod continuu gama pro--_

duselor şi să aibă o preocupare con
stantă pentru calitatea acestora. #  
î Ţinînd seama de aportul pe care-1 
aduc în aprovizionarea populaţiei 
cooperativele agricole de producţie, 
membrii acestora, producătorii agri
coli individuali şi meşteşugarii, în 
proiectul de lege este reglementat 
modul în care aceştia pot să-şi des
facă produsele.

In ceea ce priveşte modernizarea 
comerţului şi creşterea continuă "a 
eficienţei economice, sínt înscrise în 
proiectul de lege prevederi pentru 
dezvoltarea coordonată a bazei tehni- 
co-materiale, introducerea tehnicii 
noi, a formelor noi de desfacere, me
canizarea lucrărilor de aprovizionare 
şi transport a mărfurilor, sporirea 
vitezei mijloacelor circulante şi utili
zarea raţională a forţei de muncă.

Legat de dezvoltarea coordonată a 
bazei tehnico-materiale a comerţului, 
în concordanţă cu prevederile pla
nului de stat, sint stabilite măsuri 
ca în cadrul lucrărilor de sistemati
zare a localităţilor, precum şi la ela
borarea proiectelor de locuinţe să se 
stabilească în mod obligatoriu nece
sarul de dotări comerciale şi de ser
vicii, amplasarea lor şi etapele de reali
zare, astfel ca să poată ti date în 
folosinţă concomitent cu locuinţele.

Un capitol de lege este rezervat 
regulilor privind aprovizionarea şi 
servirea populaţiei, în care sínt con
cretizate sarcini şi răspunderi pen
tru unităţile comerciale de stat şi 
cooperatiste, pentru toţi cei ce fac 
acte de comerţ, în vederea asigurării 
unei serviri corespunzătoare. Lin ac
cent deosebit se pune pe obligaţia 
personalului din comerţ de a mani
festa o comportare civilizată şi dem
nă faţă de cumpărători, de a aplica 
Cu fermitate principiile eticii şi echi

tăţii socialiste în întreaga lor acti
vitate.

Pentru apărarea intereselor consu
matorilor, în proiectul de lege se 
prevăd măsuri pentru exercitarea 
controlului de către organele centrale 
şi locale, precum şi stabilirea sanc
ţiunilor pentru cei care încalcă nor
mele de comerţ.

In concluzie, proiectul de lege o- 
glindeşte atît experienţa de aproape 
25 de ani a comerţului socialist din 
ţara noastră, cît şi sarcinile şi orien
tările de dezvoltare în perspectivă 
a acestei activităţi.

Recent, tovarăşul secretar general 
Nicolae Ceauşescu a vizitat din nou 
unele unităţi din centrele comerciale 
ale Capitalei. Observaţiile şi indica
ţiile date la faţa locului privind mo
dul de aprovizionare, folosirea in
tensivă a spaţiilor, extinderea pream- 
balării ca o condiţie a comerţului 
modern, dezvoltarea în mai mare mă
sură a desfacerii de produse semi- 
preparate, diversificarea largă a sor
timentului de mărfuri, creşterea preo
cupării şi răspunderii fiecărui lucră
tor din comerţ pentru gospodărirea 
unităţii şi servirea populaţiei, con
stituie un ajutor substanţial in acti
vitatea noastră, o reflectare vie a 
preocupării conducerii partidului şi 
statului pentru problemele care pri
vesc populaţia. Aceste indicaţii sínt 
înscrise şi în proiectul de lege supus 
dezbaterii dumneavoastră.

Considerăm că prin adoptarea pre
zentului proiect de lege se creează 
cadrul corespunzător pentru îmbună
tăţirea întregii activităţi de comerţ 
interior, cu efecte pozitive în ce pri
veşte satisfacerea cerinţelor sporite 
de mărfuri şi servirea populaţiei.

Vă asigurăm că vom acţiona cu 
toată fermitatea pentru traducerea în 
viaţă a prevederilor legîî.

Informaţii
din

activitatea 
organiza
ţiilor de
»

partid
Iniţiativa comitetului de partid de 

la uzina sibiană „Independenţa“. Una
din metodele politice folosite de către 
comisia de propagandă şi a muncii po
litice de masă este investigaţia socio
logică în rîndurile membrilor de partid, 
a celorlalţi salariaţi ai uzinei. Ideea a 
pornit de la aplicarea în mai bune 
condiţii a recomandărilor plenarei 
C.C. al P.C.R., din 3—5 noiembrie 
1971 privind îmbunătăţirea activită
ţii politico-iedologice, de educare 
marxist-leninistă a membrilor de par
tid, a tuturor oamenilor muncii.

Investigaţia a cuprins In aria sa de 
activitate 211 ingineri, economişti şi 
maiştri, care au răspuns la 33 de în
trebări. Analizînd răspunsurile, pe 
cele trei categorii, a rezultat că par
ticiparea cea mai intensă la activi
tăţile politice, la viaţa de partid o 
au maiştrii-conducătorii direcţi ai 
producţiei. De asemenea, din răs
punsurile celor chestionaţi rezultă că 
cele mai multe din adunările gene
rale ale organizaţiilor de partid 
au avut ca teme probleme econo
mice, neglijînd numeroase aspecte 
ale vieţii interne de partid sau în 
domeniul educaţional.

In baza concluziilor desprinse din 
investigaţia cu caracter sociologic, 
comitetul de partid şi-a întocmit un 
plan concret de măsuri care să a- 
jute la îmbunătăţirea în viitor a în
tregii activităţi politice.

.Calendarul principalelor activi
tăţi politico-ideologice şl cultural-e
ducative pe perioada aprilie — 31 
decembrie 1972 în municipiul Me
diaş”, a fost editat sub egida Comi
tetului municipal de partid din ora
şul de pe Tirnavă. Calendarul cu
prinde o varietate de manifestări 
politice-ideologice şi cultural-educa
tive de mare importanţă. La loc de 
cinste stau expunerile, simpozioa
nele, consfătuirile, întilnîrile, schim
burile de experienţă, consultaţiile, 
dezbaterile. Calendarul consemnează, 
de asemenea, spectacolele cultural- 
artistice închinate unor evenimente 
importante ca .Ziua sănătăţii', 
,1 Mai”, .Ziua tineretului* etc., ală
turi de expoziţii, ca cea a bunu
rilor de larg- consum, a gazetelor 
satirice, şcoala şi producţia. Se re
marcă, totodată, numeroasele mani
festări cu caracter politic-educativ de 
importanţă majoră pentru publicul 
medieşan cum ar fi: cadranul poli
tic, mesele rotunde, concursurile pe 
teme politice, la care, fără îndoială, 
vor participa un mare număr de ce
tăţeni.

N-au răspuns la apel. De curlnd,
Ia convocarea făcută de Comitetul 
municipal de partid Sibiu pentru in
struirea propagandiştilor din unită
ţile economice şi instituţiile oraşului, 
au răspuns „prezent“ doar unii pro
pagandişti. Alţii, de la „7 Noiembrie", 
I.C.M.J., Autobaza T.A., I.R.E.S., Spi
talul de pediatrie şi „Flamura roşie" 
au tinut cu tot dinadinsul să încalce 
o sarcină de partid dată de comu
niştii din organizaţiile de bază care 
i-au ales. Vinovate de asemenea a- 
bateri se lac şi birourile organizaţii
lor de bază, care n-au urmărit felul 
cum propagandiştii se achită de sar
cina încredinţată.

„Să simţi mereu necesitatea auto- 
depăşirii” sínt cuvintele muncitorului 
comunist loan Stimeriu, specialist in 
sudură la uzina „Independenta“. Pen
tru a ajunge la titlul de specialist, 
el s-a pregătit mereu, timp de 27 de 
ani neîntrerupţi. Ce am mai putea a- 
dăuga la microportretul acestui om, 
care în ultimii şapte ani a obţinut tot 
de atîtea ori titlul de fruntaş în în
trecerea socialistă? Faptul că a parti
cipat cu răspundere la sudarea celor 
201 tronsoane din oţel pentru hidro
centrala de pe Lotru, a împărtăşit 
„secretul" sudurii automate urmaşilor 
săi, sau că fiul său Vasile păşeşte 
pe urmele lui, sínt doar cîteva din 
atributele valorice pentru care a 
primit recent diploma de onoare 
„Demnitatea muncii", o carte de vi
zită demnă de străduinţa de a fi 
mereu în frunte în munca productivă 
şi a îndeplini sarcinile trasate de 
organizaţia de bază de la cazangeria 
grea, din care face parte.

Cunoaşterea legilor statului. O
preocupare care pune în evidentă 
iniţiativa Comitetului municipal de 
partid se referă la cunoaşterea de 
către întregul activ a legilor statului 
nostru. Astfel, în cadrul instruirii 
lunare a activului de partid din mu
nicipiul Sibiu, un reprezentant al Filia
lei Arhivelor Statului din localitate a 
făcut o expunere cu privire la cu
noaşterea Decretului nr. 472/1971 
privind fondul arhivistic naţional al 
Republicii Socialiste România. Regle
mentările prezentului decret îmbrăţi
şează toate laturile activităţii arhivis- 
tice, incluzînd dispoziţii cu privire la 
atribuţiile şi răspunderile organiza
ţiilor socialiste faţă de documentele 
pe care le creează şi le deţin, selec
ţionarea celor de valoare ştiinţifică 
ş l . istorică.

I. N.
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Dezbaterile din cadrul 
Conferinţei U.N.C. T.A.D.

Santiago de Chile 20. Corespon
dentul Agerpres, Eugen Pop, trans
mite: în continuarea dezbaterilor 
din cadrul Conferinţei au luat cu
vântul şefii delegaţiilor Ceho
slovaciei, Egiptului, Algeriei, Maro
cului, Olandei, Zambiei, precum şi 
preşedintele Mexicului, Luis Echeve- 
ria Alvarez, care se află într-o vi
zită in Chile. în intervenţia sa, şe
ful delegaţiei cehoslovace a accen
tuat convergenţa noţiunilor de pace 
^  dezvoltare. Fără îndoială — a 
spus e l .— baza dezvoltării cooperă
rii economice este crearea şi întări
rea relaţiilor paşnice dintre state. 
Din totdeauna, raporturile economice 
şi financiare au reacţionat foarte 
sensibil la schimbările din arena 
politică mondială. în consecinţă, ne 
preocupă, în mod legitim, acţiunile 
arbitrare ale forţelor imperialiste 
rare lezează în mod serios coexis
tenţa paşnică şi progresul economic 
şi. social în întreaga lume. Refe- 
rindu-se la factorii limitativi ai u- 
néi evoluţii pozitive în economia 
mondială, vorbitorul a . apreciat că 
soluţionarea acestor probleme ur
gente — normalizarea : comerţului 
mondial, lichidarea discriminărilor 
şi piedicilor puse in calea lui, ca 
şi a cauzelor şi consecinţelor crizei 
monetare — ar trebui să fie pe pri
mul plan al problemelor discutate 
la actuala conferinţă U.N.C.T.A.D.

în intervenţia sa, conducătorul 
delegaţiei egiptene a denunţat mă
surile protecţioniste adoptate de u-

R eu n iu n ea  
C o m ite tu lu i  

1 ) 1 1 ) .  p e n tr u  
d e c o lo n iz a r e

Lusaka 20 (Agerpres}. — Comitetul 
jD.N.U. pentru decolonizare, reunit în 
capitala Zambiei, a terminat dezba
terile pe marginea memorandumului 
înaintat de Mişcarea Populară pentru 
Eliberarea Angoléi (M.P.L.A.). In in
tervenţiile lor, vorbitorii au condam
nat războiul colonial dus de Portu
galia, în Angola, Mozâmbic şi Gui- 
«eea-Bissau, precum şi represiunile 
puse la cale împotriva populaţiei din 
cele trei teritorii. Luînd cuvîntul, 
Pasqual Luvuala, membru al Comite
tului de conducere al M.P.L.A,, a a- 
jatat că peste 33 Ia sută din terito
riul Angoléi se află sub controlul 
iurtelor patriotice. Forţele mişcării de 
eliberare, a spus el, intenţionează să 
deschidă, într-un viitor apropiat, cel 
jde-al 6-lea front de luptă împotriva 
trupelor colonialiste portugheze. Din 
însărcinarea conducerii M.P.L.A,, el 
n exprimat mulţumiri ţărilor socialis
te pentru sprijinul acordat poporului 
angolez în lupta sa de eliberare na
ţională.

Participanţii Ia dezbateri au denun
ţat, în luările de poziţie, acţiunile 
egresive puse la cale de autorităţile 
colonialiste portugheze împotriva 
»ţaţelor africane independente şi 
îprijinul acordat de unele ţări mem
bre ale N.A.T.O. guvernului de Ia 
Lisabona în încercarea sa de a face 
faţă luptei de eliberare naţională din 
Africa.

nele state avansate în detrimentul 
ţărilor în curs de dezvoltare, subli
niind că asemenea practici au re
percusiuni negative asupra ansam
blului economiilor acestora, aduc 
mari prejudicii statelor angajate în 
lupta împotriva dezvoltării, afec
tează eforturile angajate de progres 
ale acestora.

El a cerut, de asemenea, conferin
ţei să examineze cu atenţie proble
mele economice legate de necesita
tea redeschiderii Canalului Suez.

Documentul de Ia Lima al grupu
lui celor 77 — a spus şefui delega
ţiei algeriene — reprezintă un pro
gram concret de acţiune pentru 
cauza ţărilor în curs de dezvoltare.

In cuvintarea sa preşedintele 
Mexicului, Luis Echeveria Alvarez, 
a spus, între altele: Ţelurile procla
mate de U.N.C.Tj L.D. indicau, din 
capul locului, că epoca noastră va 
fi sub semnul bătăliei mondiale pen
tru dezvoltare. Se anunţă o nouă 
aşezare a vieţii internaţionale în 
care să nu existe nici o formă de 
colonialism sau de dependenţă.

Progresul societăţii umane este, 
de acum înainte, indivizibil. A ve
dea viitorul în termeni pur locali în
seamnă a ignora caracterul interna
tional al economiei contemporane. 
Nici o comunitate nu va putea să 
rezolve în profunzime problemele 
dacă nu le concepe şi dintr-o pers
pectivă generală.

In legătura cu asistenţa externă, 
preşedintele mexican a apreciat că 
„niciodată nu ar trebui ca finanţa
rea internaţională să fie condiţio
nată de raţiuni politice. Este, tot
odată, un nonsens să li se refuze 
aceasta ţărilor care încearcă căi re
voluţionare pentru progresul lor*.

y\

încheierea 
lucrărilor 

Congresului 
al XXI-lea al 
P. S. Austriac

Villach 20. — Corespondentul A- 
gerpres, Petre Stăncescu transmite: 
Miercuri seara s-au încheiat la 
Viilach lucrările celui de-al 21-lea 
Congres al Partidului Socialist 
Austriac. în şedinţa de dimineaţă, 
cei 524 de delegaţi prezenţi au ales 
comitetul director al P-S.A., alcă
tuit din 54 de membri, şi prezidiul 
format din opt persoane. Cancela
rul Bruno Kreisky a fost reales în 
funcţia de preşedinte al partidului. 
Au fost, de asemenea, discutate şi 
aprobate rezoluţiile şi propunerile 
prezentate congresului.

In rezoluţia de politică externă, 
congresul apreciază ca necesară 
ţinerea unei conferinţe pentru secu
ritatea europeană şi se pronunţă 
pentru convocarea grabnică a con
vorbirilor multilaterale pregătitoa
re. Conferinţa — se spune în rezo
luţie — este chemată să decidă nu 
numai asupra renunţării generale 
la forţă, şi asupra realizării unor 
acorduri de securitate, ei să şi pre
gătească cooperarea economică, şti
inţifică şi culturală.

Congresul şi-a exprimat speranţa 
că tratatele încheiate de R.F. a 
Germaniei eu U.R.S-S. şi cu Repu
blica Populară Polonă vor fi rati
ficate spre a nu fi împinse cu ani 
în urmă succesele înregistrate în 
direcţia destinderii 

Rezoluţia menţionează că P.S.A. 
apreciază în mod deosebit colabora
rea regională cu statele vecine 
Austriei.

Secvenţe sud-vietnameze
Saigon 20 (Agerpres). în ulti

mele 12 ore, forţele patriotice din 
Vietnamul de sud ati iniţiat noi a- 
tacuri împotriva forţelor militare sai- 
goneze staţionate în cea de-a treia 
regiune militară. Centrul provinciei 
Binh Long, oraşul An Loc, a fost su
pus unor repetate bombardamente 
din. partea forţelor patriotice, iar 
în jurul oraşului au avut Ioc violente 
ciocniri de infanterie. Totodată, uni
tăţile Frontului National de Eliberare 
au organizat mai multe ambuscade 
împotriva forţelor regimului Thîeu. 
Ultimele ştiri transmise de agenţiile 
de presă menţionează, că, in prezent, 
mari încleştări de forţe se semnalea

ză ia numai 45 km nord de Saigon 
şi în jurul localităţii Ben Cat, situată 
la 40 km de acest oraş. Pentru a veni 
în ajutorul trupelor echipei Thieu, 
aviaţia americană a efectuat, in noap
tea de miercuri spre joi, 17 raiduri 
de bombardament asupra provinciilor 
Quang Tri, Thua Thien, Quang Tin 
şi in regiunea Plalourilor Înalte. Sur
se militare de la Saigon anunţă că, 
in pofida sprijinului aerian american, 
trupele saigoneze au fost obligate să 
părăsească în dezordine oraşul Hoai, 
din provincia de coastă Binh Dinii, 
a cărui bază de artilerie de sprijin 
căzuse cu două zile Înainte în mîinile 
forjelor patriotice.

Şedinţa Consiliului General 
al Frontului Democratic 

din R.P. Albania
Tirana 20 (Agerpres). Agenţia 

A.T.A. anunţă că Ia Tirana a avut 
loc o întrunire a Consiliului Gene
ral al Frontului Democratic al R,P. 
Albania, prezidată de Enver Hodja, 
preşedintele Consiliului General. Ra
miz Alia, vicepreşedinte al Consi
liului, a .vorbit despre sarcinile ac
tuale ale Frontului, după care au ur
mat dezbateri.

In cuvîntul rostit Ia încheierea lu
crărilor, Enver Hodja s-a referit îa 
importanta activităţii Frontului în 
viaţa ţării şi Ia sarcinile importante 
care-i stau in faţă, în lumina hotărî- 
rilor Congresului al VI-lea al Parti

dului Muncii din Albania.
Consiliul General al Frontului a 

adoptat rezoluţia „Sarcinile Frontului 
Democratic al R.P. Albania în apli
carea hotărlrilor Congresului al VI- 
lea al P.M.A.°.

■ - M ' l i  î *  "
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Ostaşii Armatei de Eliberare din Cambodgia sínt primiţi pre
tutindeni în zonele eliberate cu multă căldură" de populaţie. în foto: 
ai Armatei de Eliberare primiţi de băştinaşi cu bucurie.

ostaşi

Luptele din Cambodgia
Cambodgia 20 (Agerpres). —« For

ţele patriotice din Cambodgia şi-au 
intensificat acţiunile in zona şoselei 
naţionale nr. 1 Pnom Penh—Saigon, 
obiigînd inamicul să părăsească pozi
ţiile Chipou şi Prasauth. Unităţile 
inamice s-au retras in capitala pro
vincială Svay Rleng, oraş supus Sn 
noaptea de miercuri spre joi unui 
puternic tir de rachete. Svay Rieng 
— relatează agenţia France Presse —

este în prezent complet izolat, şo
seaua naţională nr. 1 fiind tăiată pe 
mai multe porţiuni.

Joi s-au semnalat angajamente vio
lente în jurul mai multor poziţii ale 
regimului de la Pnom Penh în zona 
de sud-est a ţării. Un purtător de cu- 
vînt militar de Ia Pnom Penh a carac
terizat situaţia forţelor ionnoliste 
drept critică. Printre luptele de an
vergură din această zonă se menţio
nează cele de Ia Kompong Trach.

Program ul e lec to ra l 
al P.S.I.U .P.

Roma 20. *— Corespondentul X- 
gerpres, Nidolae Puicea, transmite» 
La sediul Asociaţiei presei străine 
din Roma a avut loc o conferinţă 
de presă în cadrul căreia senatorul 
Dario Valori, secretar general al 
Partidului Socialist Italian al Unită
ţii Proletare, a vorbit despre pro
gramul P.S.I.U.P. în vederea alegeri
lor parlamentare de Ia 7 mai a.c. 
După ce s-a referit la dificultăţile 
coaliţiei de centru-stinga, care nu a

A propiatele în
trevederi indo- 

pakistaneze
Rawalpindi 20 (Agerpres). ■— Un 

purtător de cuvînt al Ministerului 
Afacerilor Externe ai Pakistanului, 
reluat de agenţiile Associated Press 
şi Reuter, a declarat că, săptămîna 
viitoare, reprezentanţi ai preşedinte
lui Zulfikar AH Bhutto şi ai primului 
ministru lndira Gândiri se vor întîlni 
în apropiere de Islamabad, pentru a 
pregăti reuniunea la nivel înalt în- 
do-pakistaneză menită să contribuie 
la soluţionarea problemelor în sus-, 
pensie dintre cele două ţări. Purtăto
rul de cuvînt nu a făcut nici o pre
cizare în legălură cu data reuniunii 
la nivel înalt.

Potrivit agenţiei Associated Press, 
în cursul negocierilor preliminare vor 
fi evocate şi problemele referitoare 
îa repatrierea prizonierilor de război 
pakistanezi şi indieni.

Evenimentul pe scurt.'Va ft

•  STUDENŢII DE LA INSTITUTELE DE INVĂŢĂMINT SUPERIOR DIN BAR
CELONA au organizat miercuri manifestaţii de protest împotriva bombar
damentelor aviaţiei americane asupra Republicii Democrate Vietnam. Peste 
700 de studenţi, participanţi la un miting organizat la Universitatea din 
Barcelona, au condamnat noua escaladare de către Statele Unite a războiu
lui din Vietnam. Cu acest prilej, studenţii au arborat pe clădirea universi
tăţii un steag al Republicii Democrate Vietnam. Mai tîrziu, in cursul acele
iaşi zile, alte citeva sule de studenţi au demonstrat pe străzile oraşului,

•  NUMEROASE GREVE, ORGANIZATE IN MAI MULTE SECTOARE 
ALE ECONOMIEI şi în alte domenii de activitate, s-au desfăşurat miercuri 
în Japonia. Salari aţii instituţiilor guvernamentale ai spitalelor, ai unor firme 
industriale şi de prestări de servicii au organizat, Sn sprijinul revendicări
lor lor, greve cu durata de la o oră Ia 24 de ore. La aceste greve au parti
cipat membri ai circa 2 500 organizaţii sindicale. Numărul total al greviştilor 
a fost miercuri de aproximativ 1,3 milioane.

•  AGENŢIA CHINA NOUĂ TRANSMITE că Institutul chinez pentru afa
cerile externe a oferit un banchet in cinstea senatorului Mike Mansfield, 
lider in Senat ai Partidului democrat din S.Ü.A., şi a senatorului Hugh 
Scott, lider în Senat al Partidului republican, aflaţi în vizită în R.P. Chi
neză, informează agenţia China Nouă.

La banchet a participat Go Mo-Jo, vicepreşedinte al Comitetului Perma
nent al Adunării Reprezentanţilor Populari din întreaga Chină, şi alte per
soane oficiale chineze.

•  DOUA MII DE MUNCITORI DE LA UZINELE DE AUTOMOBILE 
^LANCIA“ din Torino (Italia) au fost concediaţi temporar de către patro
nat, informează agenţia A.N.S.A.

9  O BOMBĂ A EXPLODAT, miercuri, la sediul organizaţiei din oraşul 
Brisbane a Partidului Comunist din Australia, provocînd pagube materiale 
in valoare de mii de dolari in librăria aflată ia parterul clădirii. O jumă
tate de oră mai tîrziu, pe fereastra altei librării cu publicaţii comuniste 
dintr-un alt cartier al oraşului au fost trase trei focuri de armă. După fie
care incident, un necunoscut a anunţat telefonic redacţia principalului ziar 
din localitate ceea ce se intimplase şi a ameninţat cu acte de violenţă pe 
oricine va lua parte la marţul de protest împotriva războiului din Vietnam 
ce urmează a avea Ioc vineri l* Brisbane,

•  STUDENŢII FACULTĂŢII DE MEDICINA A UNIVERSITĂŢII DIN BIL
BAO boicotează cursurile, in semn de protest faţă de arestarea a 55 de co
legi. Studenţii arestaţi de către poliţie sínt învinuiţi de .apartenenţă Ia 
P. G. din Spania". ,

întrunirea reprezentanţilor 
partidelor comuniste din ţările

nordice
Stockholm 20 (Agerpres). — Repre

zentanţii partidelor comuniste din 
ţările nordice — Danemarca, Finlan
da, Norvegia şi Suedia — au tinut, 
în zilele de 17 şi 18 aprilie, la Stock
holm o întrunire privind unele pro
bleme actuale.

Cu acest prilej, se spune în comu
nicatul dat publicităţii la sîirşitul 
reuniunii, s-a procedat la o informare 
reciprocă asupra situaţiei politice din 
ţările respective şi activităţii fiecă
ruia dintre partidele prezente.

Comunicatul menţionează că parti
cipanţii s-au ocupat de pregătirea A- 
dunăiii reprezentanţilor opiniei publi
ce pentru securitate şi cooperare eu
ropeană, care va avea ioc la Bruxel
les. Ei se vor strădui ca această reu
niune să obţină sprijinul cel mai 
larg posibil.

Lupta împotriva Pieţei comune a 
ocupat un loc important in cursul 
întîlnirii, cele patra partide expri- 
mîndu-şi hotărîrea de a respinge în
cercările de atragere a ţărilor nor
dice in această organizaţie.

Partidele participante au adoptat o 
moţiune de protest împotriva noilor 
bombardamente efectuate de aviaţia 
Statelor Unite asupra teritoriului R.D. 
Vietnam. Participanţii cer Adminis
traţiei S.U.A. să înceteze _ imediat 
bombardamentele din Indochina şi să 
reia tratativele de la Paris Jn  pro
blema vietnameză. Statele Unite — 
se arată în comunicat — trebuie să-şi 
retragă toate trupele din Indochina, 
să Înceteze războiul de agresiune şi 
să lase poporul vietnamez să-şi hotă
rască singur destinele.

reuşit să rezolve problemele Impor
tante de ordin politic, economic şi 
social ce stau în faţa Italiei, Valori 
a subliniat necesitatea unei „cotituri 
salutare spre stînga“ în viaţa ţării. 
Elementul indispensabil pentru rea
lizarea acestei cotituri, a arătat el* 
îl constituie unitatea tortelor de 
stingă.

P.S.I.U.P. — a menţionat vorbito
rul — a propus forţelor de stingă, 
un acord pentru următorii cinci ani, 
care să prevadă ceea ce trebuie fă
cut în politica internă, şi internaţio
nală promovată de Italia. Punctele 
acestui program ar trebui să se a- 
xeze pe angajamentul de a desfă
şura acţiuni comune în ţară, şi 
chiar — eventual — Ja nivel de 
guvern, dacă s-ar crea condiţiile 
necesare pentru o participare a 
stîngii la conducerea politică a 
ţării.

Răspunzînd întrebărilor ziarişti
lor, secretarul general al P.S.I.U.P., 
a expus pe larg o serie de aspecte 
ale poziţiei partidului său faţă de 
celelalte forţe politice italiene, re 
levînd necesitatea unei lupte per 
manente împotriva pericolului re' 
naşterii neofascismului.

Un comunicat al 
Frontului Unificat 
al Muncitorilor 

din Ecuador
Guayaquil 20 (Agerpres). — Un 

comunicat al Frontului Unificat al 
Muncitorilor din Ecuador, dat pu
blicităţii la Guayaquil, sprijină 
toate măsurile adoptate de guvern 
în favoarea suveranităţii naţionale, 
progresului social şi a unor măsuri 
pe plan economic.

Astfel, documentul apreciază cam
pania împotriva speculei în comer
ţul cu orez şi zahăr şi măsurile de 
control în domeniul asistenţei me
dicale- Frontul Unificat al Munci
torilor din Ecuador se pronunţă în 
favoarea extinderii limitei apelor 
teritoriale la 200 mile maritime.

Pămîntul — declară Frontul U- 
nificat al Muncitorilor — trebuie să 
fie predat celor care îl lucrează, iar 
bogăţiile naţionale, între care pe
trolul trebuie să servească propă
şirii ţării şi nu intereselor unor 
companii străine. (Frontul Unificat 
al Muncitorilor este format din 14 
organizaţii sindicale între care Cen
trala Muncitorilor din Ecuador 
(C.T.E.) şi Federaţia Sindicală Creş
tină (C.E.D.O.C.).
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TELEVIZIUNE

21 APRILIE
•  Se îrrmllnesc 90 de ani da îa moartea 
(1882) filozofului român Vasile Conta (n, 
18451.
a 78 de ani de Ia naşterea 0894) Iui 
Camil Petrescu, scriitor, publicist si 
eseist român (m. 1957).

TIMPUL
Centru! meteorologic Sibiu comunica- 

vreme relativ răcoroasă cu cerul tempo 
rar aconerit. Vor cădea ploi slabe, lo
cale. Vîntul va sufla potrivit, din secto 
rut sud-vestic. Temperaturile minime voi 
fi cuprinse între plus 3 si 6 orade. in- 
cele maxime vor oscila intre 17 si 20 
grade.

CINEMA
SIBIU: PACEA- Micul seăldăioi

(orele 9,00) 11,30; 14,00; 16,30; 19,00*

21.00) ; ARTAi 12 oameni furioşi (ore
le 10.00; 12.00; 14,30; 16,30; 18,30;
20.30) ; TINERETULUI: Timpul berze-
lor (orele 10,00:- 12,00: 14,30; 13,30;
18,30; 20,30); 7 NOIEMBRIE: Iolantha 
(orele 10,00; 14h00; .16,00; ,18,00 şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Puterea şi 
adevărul, seriile-î şi ÎI (orele 10,00; 
14,00; 17,00; 20,00); TINERETULUI!
Te cometă (orele 10,00; 16,30; 18,30;
20.30) .

CISNADIE: POPULAR: Omul or
chestră (orele 11,00; 16,00; 18,00 şi
20.00) .

AGNITA: 8 MAI: Decolarea (orele 
16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE!
Hello Dolly, seriile I şi II (ora 
19,00).

OCNA SIBIULUI: Cerul începe la 
etaju) III (orele 17,00 şi 19,00).

HAZNA-BAI: Căpitanul Korda (ore
le 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST! 
Tutunul, seriile I şi II (ora 19,00).

9.00 — Deschiderea emisiunii de 
dimineaţă. Telex. . 9,05 — Panora
mic ştiinţific (reluare). 9,45 — Doi 
virtuoşi ai taragotului. 10,00 — 
Curs de limba germană. Lecţia a 
12-a. 10,30 — Film serial: Sébas
tien şi secretul epavei. Episodul 
„Chemarea mării". 11,00 — Porta
tiv ’72 (reluare). 11,40 -  Campio
natul mondial de hochei — grupa 
At.»Suedia — Finlanda (repriza a 
IlI-a). 12,10 — TelejurnaL 16.00—
17.00 — Teleşcoală. 17,30 — Des
chiderea emisiunii de după-amiază. 
17,35 — Arta plastică: Prin ex
poziţii. 17,50 — StOp-cadru. 18,15
— Muzică uşoară. 18,35 — Satul 
contemporan. Reportaj-anchetă, 
realizat în jud. Constanţa. 19,00
— Oameni şi fapte. 19,10 — Avan
premieră. Publicitate. 19,20 — 1 001 
de seri. 19,30 — Telejurnal. 20,10
— .Apollo-16“ — aspecte din pri
ma activitate pe suprafaţa Lunii 
a celor doi astronauţi — John 
Young şi Charles Duke. 20,40 
Film artistic: Vîntul s-a oprit _ în 
zori — producţie a studiourilor 
iugoslave. 22,10 — Revista literară 
TV. Emisiune de Viorel Grecu. 
22,40 24 de ore.

Regionala de căi ferate Braşov
anunţă ţinerea unui concurs de admitere pentru şcoala 
de acari, frînari şi manevranţi la Grupul şcolar C.F.R. 
Braşov, str. Karî Marx, nr. 32, în zilele de 24 şi 
2 8 IV 1972.
Şcoala are durata de 3 luni.
Se admit candidaţi cu următoarele condiţii:

— studii: 4—8 clase elementare
— vîrsta Í8—43 ani.

Examenul constă din probe scris şi oral la limba 
română şi din examinarea medicală la Policlinica C.F.R. 
Candidaţii vor prezenta la înscriere, următoarele acte:

— cerere
— certificat de naştere (copie)
— certificat de studii original
— adeverinţă eliberata de circumscripţia medi

cală din care să rezulte că nu suferă de boli cronice
— declaraţie că nu au fost condamnaţi
— declaraţie că nu suferă de epilepsie.

Pe timpul şcolii li se vor acorda drepturile prevăzute 
în H.C.M. 2105 1969.
Informaţii suplimentare se primesc de la secretariatul 
Grupului şcolar C.F.R. Braşov, telefon P.T.T.R. 
2 30 30, interior 745.

! i
! Institutul de studii şi
proiectări pentru îmbunătăţiri j

funciare filiala Sibiu
angajează:

— ingineri geodezi 
operatori măsurători terestre

— muncitori sondori (pentru aparat manual de 
forat)

— muncitori topo sau necalificaţi.
Informaţii suplimentare se pot lua de la biroul perso
nal, telefon 2 27 49 sau la sediul instituţiei, din str. So
meşului, nr. 49, etaj IV.

I
I

R egionala de căi fe r a te  Braşov f
I

I  anunţa ţinerea concursului de admitere pentru şcoala x 
X de impiegaţi de mişcare, la Grupul şcolar C.F.R. Bra- ;  
X şov, str. Karl Marx, nr. 32, în ziua de 25 aprilie.
I  Durata şcolii este de 1 an. X
I  Se admit candidaţi care să îndeplinească următoarele 
♦ condiţii:
t  — studii: liceul sau studii echivalente cu sau fără 
X examen de bacalaureat

— vîrsta: de la 20—43 ani
— stagiul militar satisfăcut
— domiciliul în judeţele: Braşov, Sibiu, Covasna,

Harghita, Mureş.
Examenul de admitere constă din probe scrise şi orale 
Ia limba română şi matematică şi este precedat de vi
zita medicală la Policlinica C.F.R.
Candidaţii vor fi înscrişi la examen pe baza următoa
relor acte:

— cerere
— certificat de naştere copie legalizată
— certificat de studii original
— adeverinţă de la circumscripţia medicala din 

care să rezulte că nu suferă de boli cronice
— declaraţie că nu au antecedente penale
— declaraţie că nu suferă de epilepsie 
*— livret militar (copie).

Drepturile elevilor sínt prevăzute de H.C.M. 2105/1969 3 
Informaţii suplimentare se primesc de la secretariatul |  
Grupului şcolar de calificare C.F.R. Braşov, telefon £ 
P.T.T.R. 2 30 30, interior 745. |

Fabrica de piele şi marochinărie „13 Decembrie“ \
S ib iu

cu sediul în str. Vopsitorilor nr. 4, 
ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ: [

— fochist autorizat pentru cazane de abur mano- jj 
tehnica cu presiunea nominală de 6 kgf/emp. * 

Condiţiile de încadrare sínt cele prevăzute de Legea I 
nr. 12/1971. j

2SÜ i.““E3 f"*""! Lggüi G ü  [==■][■a
Uzina de piese auto Sibiu[f

îANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:
— strungari
— frezori
— rectificatori
— sculeri-matriţeri
— lăcătuşi.
— meseriaşi de înaltă calificare pentru 
secţiile sculărie şi autodotări.

Salarizarea se face în acord. |
D ( = ) t= ! G

M ic a
CAUT persoană pentru îngrijire copil. Sibiu, str. Filarmonicii, nr. 16.

PIERDUT purcel, cartier, Calea Poplăcii. Adresaţi, str. Âciliului, 6. 
Recompensă.

VÎND 5 familii de albine. Şura Mică, str. Vii, 277.

DE VlNZARE, dormitor furnir cu sculpturi. Str. 11 Iunie, nr. 45.

REDA8ŢIA SI ADMINISTRAŢIA! Sibiu, *tr. ®ct«nbria resu. nr. 2. Tel. nr. I 28 1 0—1 80 67, 1 3)83. Abonamentele «e faa I« «flcllle »ostile* fac to rii^ppsteU_(fl_!dlíuzorU din tntieorinderl.. st IniUUiţîL. SIdwuI întreprindere» „polIargflcB_Sibiu.


